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      змъчена и разрушена,
лъгана и потисната, България е че-
стита, че идеята, зачената сред
камъка на Бузлуджа, е жива. Че
славният хайдушки връх продължа-
ва да я люлее в скута си. Че орлите
и буките още помнят първото со-
циалистическо слово, произнесено
под сенките им.

Тук легендата и историята се
сливат, за да родят безсмъртието.
И онази вековна епопея на духа и
храбростта, която създаде мисли-
тели и борци, поети и трибуни, без
които най-новата българска исто-
рия е немислима.

Ето защо социалистическата
идея заслужава не само нашата
гордост, но и нашия поклон. Тя
пренесе народа ни далече напред и
от класов роб го превърна в
осъзната обществена сила. Научи
го не само да се бори за своите
права, но и да се чувства неделима
част от света.

Никоя друга идея не е успяла
да сътвори у нас такова полезно
чудо.

Затова идеята, тръгнала от Буз-
луджа и стигнала до наши дни, е
неизтребима. Народът я носи в
себе си като семе, като плод, като
рожба и никога няма да я откъсне
от душата си.

Както Бузлуджа не може да се
откъсне от Балкана.

из “Идеята”, 30 юли 1994 г.

Стефан ПРОДЕВ
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Над 14,7% от българ-
ските ученици са употре-
бявали някакво нарко-
тично вещество. Това
показват резултатите от
проучване от 2021 г.
сред 4109 ученици,
съобщиха от Национал-
ната пациентска органи-
зация. Според анализа на
доклади за употребата на
наркотици у нас най-го-
лям дял от подрастващи-
те са употребявали ма-
рихуана (11,9%), амфе-
тамини (5,5%), кокаин
(4,9%), хашиш (4,8%),
екстази (3,9%), метам-
фетамини (3,4%), халю-

“Проверките за продажба-
та на райски газ вече дават
резултат. Ще бъдем безком-
промисни. Ще впрегнем всич-
ки усилия да защитим децата
си. След моето разпорежода-
не Комисията за защита на
потребителите веднага започ-
на масирани проверки”, заяви
вицепремиерът и министър
на икономиката и индустрия-
та в оставка и лидер на БСП
Корнелия Нинова.

“Първата вечер бяха на-
правени близо 30 инспекции
в магазини и заведения в ця-
лата страна. При три от тях
е установена продажба на
опасния газ. В тези случаи
инспекторите на КЗП са
взели проби и са издали за-
поведи за временно спиране
на продажбите”, поясни Ни-
нова.

На много места проверя-
ващите екипи са установили,
че търговците са получили
нареждане за спиране на про-
дажбата на продуктите. Таки-
ва случаи има и при интернет
търговията, където съдържа-
нието, касаещо продажбите
на райски газ, е свалено или е
замаскирано под формата на
балони.

Лекарствени продукти, които се прилагат
извън условието на разрешението за употреба,
ще се плащат с обществени средства за лечение
на подрастващи до 18 г. Това гласуваха едино-
душно депутатите на първо и на второ четене в
едно пленарно заседание. Измененията в Закона
за лекарствените продукти в хуманната медици-
на (ЗЛПХМ) бяха внесени от депутати от ПП,
“БСП за България”, ИТН и ДБ.

Спешната промяна бе наложена, след като
стана ясно, че заради нормативен пропуск деца
с онкохематологични, автоимунни и редки забо-
лявания нямат достъп до необходимите им ле-

Представителите в Русе на терито-
риалната организация на Национална-
та асоциация на сляпо-глухите в Бълга-
рия и на регионалната организация на
Съюза на слепите в България се върна-
ха със златни медали от XV Републи-
кански многожанров фестивал на хо-
рата с увреждания, съобщиха от об-
щинската администрация. Тази година
събитието е под наслов “Изкуството
осмисля нашия живот” и събра над

14-ãîäèøíè óïîòðåáÿâàò
òðåâà è èíõàëàíòè
У нас няма програми за превенция на наркотичната зависимост и общодостъпни
услуги за грижа за зависимите, твърдят от неправителствения сектор

циногени (2,0%). Упо-
треба на комбинация на
две и повече наркотич-
ни вещества е характер-
на за 2,6% от анкетира-
ните, показва доклад на
Националния фокусен
център за наркотици и
наркомании.

Най-ранната средна
възраст на първа упо-
треба сред учениците в
страната е 14 години,
като най-вече са ползва-
ни инхаланти (райски
газ, ацетон, лепила). 15-
годишните започват с
канабис, синтетични ка-
набиноиди и халюцино-

гени. Първата употреба
на стимуланти (кокаин,
амфетамини, метамфета-
мини и екстази) започва
средно на 16 г.

2,8% от учениците
посочват, че някога в
живота си са употребя-
вали синтетични канаби-
ноиди. Те употребяват
т.нар. дизайнерски нар-
котици под формата на
растителна смес за пу-
шене, като най-често се
снабдяват с тях от
дилър, приятел или съу-
ченик.

Според 11,2% от уче-
ниците в България редов-

ното пушене на канабис
не представлява риск за
здравето, а 16,9% смятат,
че няма риск за здравето
и когато пушат редовно
наргиле. 3,4% от учени-
ците определят редовна-
та употреба на кокаин
като нерискова. Всеки
четвърти ученик (25,2%)
одобрява пушенето на
канабис.

Основен извод в до-
клада за наркотиците
през 2022 г. на Европей-
ския център за монито-
ринг на наркотиците и
наркоманиите е, че сега
сме изправени пред по-

Онлайн проверките са
установили още, че за пове-
чето сайтове, предлагащи
опасното вещество, няма ин-
формация кои са собствени-
ците. До платформите за
онлайн търговия са изпрате-
ни разпореждания да инфор-
мират незабавно кои са ли-
цата и фирмите, които про-
дават чрез тях от опасния
продукт. На нарушителите
ще бъдат връчени заповеди
за спиране, а ако не го на-
правят, ще им бъдат наложе-
ни санкции до 25 000 лв.

Омбудсманът Диана Кова-
чева внесе в НС промяна в
Закона за закрила на детето,
с която предлага да се забра-
ни предлагането, продажбата,
включително онлайн, и упо-
требата от деца на райски газ.
Законопроектът има за цел да
се предотврати масовото раз-
пространение и употреба от
непълнолетни лица на диазо-
тен оксид, известен като рай-
ски газ, който се продава сво-
бодно и легално и е особено
актуален сред непълнолетни-
те. Тя настоява промените да
бъдат приети спешно, преди
парламентът да преустанови
работа.

Ïðîâåðêèòå çà
ïðîäàæáàòà íà ðàéñêè ãàç
äàâàò ðåçóëòàò

1500 участници от цяла България.
На откритата сцена в пернишкия

квартал “Църква” хора с увреждания
от цялата страна пяха, танцуваха, ре-
цитираха и представяха характерни за
различните български райони обичаи.
Фестивалът включваше и национално
изложение под мотото “Победа на
духа и сръчността”. На него бяха по-
казани разнообразни изделия и суве-
нири, изработени от хората с увреж-

дания. На заслужен интерес се радва-
ха и смелчаците, които се включиха в
готвенето на открито, както и в Алея-
та на занаятите. Най-възрастният уча-
стник на фестивала беше дядо Йото на
93 години от село Крушовица, който
рецитираше патриотични стихове.

Събитието се организира със
съдействието на Агенцията за хора-
та с увреждания, община Перник и
Съюза на инвалидите в България.

Целта му е хората с увреждания да
се забавляват, да придобият увере-
ност и да се почувстват пълноценни
членове на обществото.

За да насърчи творческите им изя-
ви, русенският кмет Пенчо Милков
осигури на участниците от крайду-
навския град безплатен общински
превоз и заяви готовност да съдейст-
ва за реализирането и на бъдещите
им активности.

Õîðà ñ óâðåæäàíèÿ îò Ðóñå ñúñ çëàòåí ìåäàë îò ôåñòèâàë

карства, които са извън разрешените у нас, но са
единственият им шанс за успешно лечение, тъй
като останалите терапевтични възможности или
са изчерпани, или дават сериозни странични дей-
ствия.

Заплащането на дейностите, предмет на уред-
ба с предлаганите нормативни промени, се осъ-
ществява от НЗОК, като разходите се финанси-
рат със средства от трансфери от държавния
бюджет, предоставени чрез бюджета на МЗ, гла-
сят промените.

Коментар на стр. 7

Ëåêàðñòâàòà çà îíêîáîëíè äåöà
ùå ñå ïëàùàò ñ îáùåñòâåíè ïàðè

СНИМКА БТА

Във Варна се открива 13-ото издание на Алея на книгата. В централната част
на града са разпънати шатрите на отделните издателства, а представителите
на някои от тях започнаха да подреждат книгите, които предлагат

сложна ситуация заради
голямата достъпност и
разнообразие в модели-
те на употребата на нар-
котици.

Въпреки отчитаното
всеобщо намаляване на
употребата на опиоиди
в Европа, в България те
остават водеща причина
за търсенето на лечение,
която се отнася към
72,6% от всички търсе-
щи лечение във връзка с
употребата на наркоти-
ци, при средна стойност
25,7% за ЕС. Висок в
България е и процентът
на хората, които употре-

бяват опиоиди инжекци-
онно - близо 64% при
30,8% средно за ЕС. В
същото време, по данни
от 2020 г., България е
една от държавите с най-
малко разпространени
чисти спринцовки чрез
специализирани програ-
ми - 56 457, а след нас
са Унгария - с 43 244, и
Кипър - със 7920. През
2021 и 2022 г. числото
за България вероятно е
по-ниско, тъй като не са
функционирали специа-
лизирани програми за
обмен на игли и сприн-
цовки.

ВНИМАНИЕ!
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Áèòêàòà ìåæäó
ïðîìÿíà è ñòàòóêâî
ïðîäúëæàâà è ìíîãî
ÿñíî ñå âèäÿ êîé îò êîÿ
ñòðàíà íà áàðèêàäàòà å

Депутатът от “БСП за България”
Александър Симов

Готвим се за избори, ще на-
правим силна кампания и ще
влезем в тях с чисто лице. Това
заяви лидерът на БСП Корнелия
Нинова, след като левицата
върна на президента неизпълне-
ния трети мандат за съставяне
на правителство. Тя припомни,
че благодарение на левицата за
шест месеца 22 млрд. лв. се инве-
стираха в млади хора, в деца, в
увеличение на майчинство, без-
платни детски градини, увеличе-
ние на пенсии, увеличение на ва-
учери за храна на работници.

“Програмата, която предста-

БСП ще отбележи 131-го-
дишнината от началото на орга-
низираното социалистическо
движение в България и провеж-
дането на Бузлуджанския учре-
дителен конгрес на БСП на 30
юли на Историческата поляна
на връх Бузлуджа.

Честванията ще започнат от
29 юли в Стара Загора, където
от 15 ч. в заседателната зала на
хотел “Верея” Младежкото обе-
динение в БСП ще проведе раз-

говор за трудните избори в по-
литиката, озаглавен “Политика
на кръстопът: България, Европа
и светът”. След това младежите
ще проведат флашмоб под на-
слов “Повече момичета в поли-
тиката”. Инициативата има за
цел да насочи общественото
внимание към нуждата от създа-
ване на условия за включване на
повече дами в обществените
процеси на национално и меж-
дународно ниво, както и към

липсата на достатъчно програ-
ми за гражданско образование в
системата на средното и висше-
то образование.

От 18 ч. в петък на Паметни-
ка на свободата на връх Шипка
ще се проведе ритуал за подна-
сяне на венци и цветя в чест на
боевете при Шипка по време на
Руско-турската война (1877-
1878) и на 144-тата годишнина
от Освобождението на България.

Празненствата на 30 юли

започват в 10,30 ч. на Истори-
ческата поляна. Ще бъдат под-
несени венци и цветя на памет-
ника на Хаджи Димитър, на
барелефа на основоположници-
те на партията и на паметника
на партизаните от Габровско-
Севлиевския отряд. По същото
време на сцената на Историче-
ската поляна започва първата
част от художествената програ-
ма със специалното участие на
Миро, Владо Димов и Цветан

Бонев.
От 11,30 ч. до 12,30 ч. е

предвиден национален полити-
чески митинг на левицата, на
който по традиция обръщение
към присъстващите ще направи
председателят на БСП Корне-
лия Нинова.

В 12,35 ч. на сцената започ-
ва втората част от художестве-
ната програма с участието на
Виво Монтана и Лилия Андо-
нова.

Ëåâèöàòà ÷åñòâà 131 ãîäèíè íà Áóçëóäæà

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Îòèâàìå íà èçáîðè ñ ÷èñòî ëèöå
Благодарение на левицата за шест месеца 22 млрд. лв.
се инвестираха в социални мерки, заяви лидерът на БСП

“Направихме всичко възможно тре-
тият мандат да се реализира и страната
ни да има правителство. Оттук нататък
отговорност носят тези, които провали-
ха преговирите, както и президентът с
неговите решения”, заяви секретарят на
БСП и на ПГ “БСП за България” Вяра
Емилова в тв интервю.

“Отчетохме, че комуникацията е един
от много важните въпроси, който трябва
да бъде решен в коалицията. Програмата,
изработена от ПП, БСП, ИТН и ДБ, беше
обсъдена и всеки даде своите предложе-

Юлия КУЛИНСКА

вихме в НС, в много голяма
степен отразява нашите и идей-
ни, и законодателни виждания
как трябва да продължи Бълга-
рия. Заем какво трябва да се
случи. Доказахме го не само на
думи, но и с програмата. Готови
сме с летящ старт в следващия
парламент да започнем”, подчер-
та Нинова.

Като мандатоносител напра-
вихме всичко по силите си ра-
зумно, отговорно и спокойно да
гарантираме сигурност и ста-
билност на държавата в следва-
щите трудни месеци, поясни тя.
“Не го направихме само на

думи. Приемането на програма-
та и на законите щеше да облек-
чи живота на всички българи.
Уви, тази програма не беше
допусната дори до гласуване в
дневния ред. ГЕРБ, ИТН, ДПС
и “Възраждане” с цинична бе-
зотговорност хвърлят държава-
та в хаос”, заяви Нинова.

“Върнахме неизпълнен ман-
дата. От това, което президентът
каза, разбрахме, че вероятно
няма да удължи работата на НС.
Имаше критика от негова стра-
на за хаос в енергетиката.
Първо, държавият глава не е

спрял да критикува това прави-
телство от първия му ден, въпре-
ки че той създаде основната
партия в него - “Продължаваме
промяната”. Заедно с ГЕРБ,
ДПС, ИТН и “Възраждане” не
ни дадоха дори 100 дни толе-
ранс. Смятаме, че президентът е
от групата, която свали дейст-
ващото правителство”, коменти-
ра Нинова.

“Проявихме най-висока сте-
пен на отговорност. Още мина-
лата седмица алармирах в НС
колко е тежък случаят с липсата
на председател на КЕВР. Никой
не ми повярва, последваха уп-
реци, агресия, сарказъм и обви-
нения, че държим мандата, за да
стоим още една седмица в крес-
лата си. Една седмица по-късно

всички разбраха тежестта на
въпроса. Не приемаме критика-
та на президента към “БСП за
България” за това, че оставяме
хаос”, категорична е Нинова. Тя
препоръча на държавния глава
да обърне критиката към ИТН,
които са излъчили министър на
енергетиката.

Нинова припомни, че много-
кратно е предупреждавала да не
се спират преговорите с “Газ-
пром” и паралелно с това да се
търсят алтернативни доставчи-
ци. “Предупредихме, борихме
се, осигурихме компенсации на
бизнеса и на домакинствата.
Защото нашата социална поли-
тика беше стълбът на това пра-
вителство, с грижа за хората и
държавата. Това, което се изи-

сква от нас, сме го свършили.
Оттук нататък отговорността е
в президентската институция и
президентът да не се оправдава
с наследство, а да назначи мини-
стри, които да се справят с про-
блема”, призова Нинова.

“Не съжалявам, че аз персо-
нално издигнах Румен Радев за
президент. Той дължи и двата си
мандата на БСП - първия, особе-
но на БСП, втория - вече и на
други партии, които го подкре-
пиха. Гражданите да оценят не-
говата работа като президент”,
каза Нинова. Тя отрече Радев да
е поставял пред БСП въпрос за
участници в служебния кабинет.
Нинова допуска, че, както първия
път, той ще вземе представители
на социалистите зад гърба на

партията. “Няма да носим отго-
ворност за работата на служеб-
ния кабинет, тъй като никой не
се е обърнал официално към нас
като партия да дадем предложе-
ния за министри. Ние сме пар-
тия, 130-годишна, има органи, ко-
ито решават тези въпроси”, за-
яви Нинова.

“До момента, в който функ-
ционираше кабинетът обектив-
но, гарантирахме на бизнеса
компенсации, спокойствие за
работа и резултатът е, че сме
първи в Европа по индустриа-
лен растеж. Оттук нататък да се
обръщат към президентската
сграда, да се обръщат към ГЕРБ,
ДПС, ИТН и “Възраждане”.
Отговорността е там”, допълни
Нинова.

ДЕПУТАТИ ОТ „БСП ЗА БЪЛГАРИЯ”:

Íàïðàâèõìå âñè÷êî âúçìîæíî äà èìà ïðàâèòåëñòâî
ния”, обясни Емилова. Тя призова хора-
та да съдят за партиите по делата им, а не
по приказките и празните обещания, ко-
ито оттук нататък започват да се леят.

“Преговорите се водиха пред очите на
всички. Действахме последователно, прин-
ципно и отговорно, с мисъл за страната и
тежките дни, които предстоят”, заяви зам.-
председателят на БСП и секретар на ПГ
“БСП за България” Ирена Анастасова в
тв участие. Според нея определени кръго-
ве са се уплашили от мисълта, че социали-
стите са на път да сформират правителст-

во, и са провалили третия мандат.
“В управленската програма, която

написахме заедно, има изключително важ-
ни законопроекти и без тях не биха се
случили поредица от неща”, припомни
Анастасова.

“Като част от управелнието напра-
вихме много положителни неща, като
индексирането на пенсиите. Борили сме
се за това да има безплатни учебници за
децата от 1 до 12 клас, безплатни лекар-
ства за тези до 14-годишна възраст. Всич-
ко това постигнахме сега, през последни-

те месеци”, коментира Анастасова.
Всичко, което се постарахме и на-

правихме усилия да свършим, беше в
името на това да задържим стабилността
в държавата, а не властта в нашите ръце,
както бяхме упреквани, заяви депутатът
от левицата Веска Ненчева в тв интервю.
“Предстоеше реформа в съдебната и ан-
тикорупционната система. Но тя нама да
се случи, защото ГЕРБ, ДПС, ИТН и
“Възраждане” яростно бойкотираха.
Явно имат някакви притеснения”, обяс-
ни Ненчева.
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Министерството на енерге-
тиката направи предложение за
сключване на договор за 7 карго
кораба с втечнен природен газ
(LNG), които ще подобрят енер-
гийната сигурност на България.
Това обяви министър председа-
телят Кирил Петков преди вче-
рашното редовно, но последно

Бензинът в Гърция в
момента струва над 4 лева
за литър и шофьорите са
ужасени от скъпотията. Ето
защо петролни търговци на-
стояват Атина да се поучи
от българското правителст-
во и да намали данъците върху горивата
по същия модел, съобщи БНР. В момен-
та средната цена на литър бензин у нас
е 3,36 лева, а в южната съседка - 4,24
лв., като в целия ЕС само в някои скан-
динавски страни е по-скъп (основно
заради много високите акцизи).

От началото на годината котиров-
ките на петрола са се качили със 100%,
а цените на горивата в Гърция са на-
раснали с 200%, изчисли председате-
лят на Съюза на търговците на горива
и собствениците на бензиностанции
Темис Курдзис. За пример е посочено,
че в България литър дизел е с 50 евро-
цента по-евтин, отколкото в Гърция,

Със 132 гласа “за”, 2
“против” и 8 “въздържал
се” парламентът официал-
но върна начело на Коми-
сията за енергийно и водно
регулиране (КЕВР) стария
й председател Иван Иванов.
Предложението за това бе
вкарано извънредно в про-
грамата на НС от “Има
такъв народ”. До предпри-
емането на този ход се
стигна, след като на 21 юли
Конституционният съд
обяви за противоконститу-
ционен избора на Стани-
слав Тодоров за председа-
тел на КЕВР. КС обаче не
каза какво следва от това.

Патовата ситуация с
ръководството на КЕВР
предизвика опасения, че
ключовият регулатор, чия-
то роля е още по-важна в

за този кабинет, заседание на
Министерския съвет. “Условие-
то за получаване на тези количе-
ства е следващия месец служеб-
ното правителство и служебно-
то Министерство на енергети-
ката да осигури необходимата
инфраструктура от Гърция и
Турция”, обясни премиерът в

оставка. “Този договор е важна
стъпка на екипа, съвместно с Ев-
ропейската комисия, за осигу-
ряване на природен газ за зим-
ните месеци, за следващите шест
месеца”, каза Петков.

След заседанието той даде
още подробности - всеки месец
ще пристига по един кораб с
LNG - от октомври до април.
Късно в сряда на единия кораб
му е била уредена точка на раз-
товарване и това е в Гърция.
Договорът трябва да бъде
потвърден до 19 август. “Така
даваме възможност на служеб-
ното правителство, ако намери
по-добра оферта от тази, да
реши да я сключва, или ако има
затруднения с инфраструктура-
та, да няма разход за българска-

та държава”, обясни Петков. По
неговите думи, този договор
дава шанс на следващото прави-
телство да купува газ на цена,
която е около 30 долара под
стойността на европейските
пазари.

Енергийният министър
Александър Николов обясни, че
офертата е разделена на две ча-
сти: за 2022 г. - 3 кораба, и за
2023 г. - 4 кораба. “При
изпълнение на програмата за
трите карга до края на декември
има възможност да се сключи
нов договор, при нови условия,
за следващите 4 карга. Към мо-
мента общата стойност за трите
карга е с около 30 долара по-
ниска. Към тази цена трябва да
се добави цената за регазифика-

ция и доставка, но и така поло-
жителният ефект за “Булгаргаз”
е поне 20 долара”, каза Нико-
лов. Според него договорът е
направен така, че да не задължа-
ва дългосрочно държавата.

Николов каза още, че при
така уредените количества и
график на доставки, ако бъдат
потвърдени от служебното пра-
вителство, потенциалният дефи-
цит при много студена зима ще
може да се компенсира през
балансиране - т.е. през Чирен
или през спот покупки от съсед-
ни държави. Към момента опи-
тите за създаване на страх и
паника са чисто предизборна
спекулация. В глобален мащаб
има достатъчно предлагане на
природен газ”, каза Николов.

Êèðèë Ïåòêîâ îñòàâÿ ñåäåì êîðàáà ñ ãàç íà ñëóæåáíèÿ êàáèíåò

Â Ãúðöèÿ èñêàò íàìàëåíè äàíúöè
çà áåíçèíà ïî ïðèìåðà íà Áúëãàðèÿ

защото акцизът и данъци-
те са по-ниски. Търговци-
те на горива предлагат да
се въведе българският мо-
дел, за да се облекчат по-
требителите.

Опозицията вече ня-
колко месеца настоява да се премах-
нат данъците върху бензина и дизела
до края на енергийната криза, но уп-
равляващите отказват да прилагат та-
кива мерки. Курдзис обяви шокиращи
данни за пазара в Гърция - 30% от
горивата на пазара са нелегален внос
или разредени.

Междувременно на последното си
заседание вчера българското правител-
ство одобри първите 150 млн. лв. от
парите, необходими за покриване на
отстъпката от 25 ст., която получават
всички граждани, без значение от фи-
нансовите им възможности, при зареж-
дане на горива на бензиностанциите.

Èâàí Èâàíîâ áå âúðíàò
íà÷åëî íà ÊÅÂÐ

Министърът на туризма
Христо Проданов е сигнали-
зирал прокуратурата за унищо-
жаването на документи във
връзка с възлагане на концеси-
ите на плажовете. Това се е
случило в началото на мандата
му - още преди 7 месеца, но
отговор по сигнала все още
няма. “Още с постъпването си,
се натъкнах на практики за
изнасяне на информация от
министерството, унищожаване
на материали и документи, в
това число и от дирекция “Уп-
равление на морските плажо-
ве”. Сигнализирал съм съответ-
но компетентните органи. За
съжаление, 7 месеца след това
отговор няма”, казва Проданов
в интервю за специализирания
сайт TravelNews.

От думите му стана ясно,

Ìèíèñòúð Ïðîäàíîâ ÷àêà 7 ìåñåöà
îòãîâîð îò ïðîêóðàòóðàòà
Той е сигнализирал обвинението за унищожаването
на документи за концесии на плажове

че някои от тръжните докумен-
тации са съхранявани на бю-
рото на директора на “Управ-
ление на морските плажове”, а
сега се затварят в метална каса
под 24 часово видеонаблюде-
ние и се отварят само пред
комисия. “А не посред нощ,
както предполага се е случва-
ло преди”, подчертава ми-
нистърът.

Възложените проверки на
концесиите на плажове показа-
ха, че за близо 90% от концеси-
онните процедури има заведе-
ни дела, но съдът се е произ-
несъл за тях, че всичко е наред.
“Съвсем друг е въпросът колко
са били прозрачни тези проце-
дури и дали проверките са осъ-
ществени по правилата. За
съжаление, това е недоказуе-
мо”, каза Проданов.

Коменатрът на Христо
Проданов идва броени дни
след като правителството взе

решение за прекратяване на
концесионните процедури на
12 морски плажа. Концесион-

ните процедури за тях бяха
стартирани в последните дни
на правителството на Бойко
Борисов от тогавашния ми-
нистър на туризма Николина
Ангелкова - в периода март -
април 2021 г. Мотивите са за-
нижените цени и липсата на
конкуренция. За всеки плаж е
имало само по един кандидат
концесионер, казва Проданов.
“Това, което видях е, че про-
цедурите са провеждани в
“стил ГЕРБ”, казва още Хрис-
то Проданов пред TravelNews.
“Смятам, че показателно за
смяна на политиката е, че от
началото на мандата до този
момент, правителството не е
сключило нито един договор за
концесия, а единствено са про-
веждани търгове за наеми”,
обяви Проданов.

СНИМКА БТА

Христо Проданов

сегашния момент на тежка
енергийна криза, няма да е
в състояние да си върши
работата. Заради изтичащо-
то време на 47-ото НС
обаче нямаше как изобщо
да се мисли за стартиране
на нова процедура за избор
на председател. Така се
стигна до намирането на
единственото бързо реше-
ние - връщането на Иванов.

Входираното от ИТН
предложение, за каквото
още миналата седмица за-
говориха и от ГЕРБ, бе
подкрепено от почти всич-

ки. Единствените два гласа
“против” дойдоха от реди-
ците на ПП. Въздържали
се имаше както от управ-
ляващата партия, така и от
“Възраждане” и независи-
мите депутати, отцепили
се от ИТН.

В последните дни от
ПП настояваха да се избе-
ре нов председател на
КЕВР. Процедурата оба-
че отнема няколко седми-
ци, а на парламента му
остават броени дни живот,
след като БСП вчера офи-
циално върна неизпълнен
третия мандат за кабинет.
Както заявиха по-рано, со-
циалистите не се включи-
ха в гласуването на реше-
нието за връщането на
Иван Иванов начело на
КЕВР.
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Предстои разплащането на
общо 62 милиона лева за сто-
пани от секторите “Сви-
невъдство”, “Птицевъдство”,
лозаро-винарския сектор и
оранжерийното производство
на зеленчуци. Това каза пред
БНТ министърът на земедели-
ето Иван Иванов. 14 държави
членки успяхме да убедим
Европейската комисия да из-
ползваме до 5% от средствата
за 2021 г. и 2022 г. от ПРСР,
или 33 млн. евро публични
средства, каза министърът по
повод планираното подпома-
гане на земеделските произво-
дители. Изпратена е нотифи-
кация до комисията по времен-
ната рамка за мерки за
държавна помощ, по която е

Ïëàùàò 62 ìëí. ëâ.
íà ôåðìåðèòå
Оставям на следващия министър на земеделието
подреден дом, заяви Иван Иванов

предвидено подпомагане от
над 450 млн. лв. от държавния
бюджет, като трябва да започ-
не приемът на документи,
допълни министър Иванов.
“Направихме така, че про-
цесът да бъде необратим, слу-
жебният кабинет трябва да
организира приема на доку-
менти и да разплати средства-
та”, посочи той.

“Държавата за първи път
осигури изключително серио-
зен ресурс за подпомагане на
земеделските производители,
предстои 3,4 млрд. лв. да вля-
зат в сектора до края на годи-
ната. Това е високо вдигната
летва и оттук нататък всеки
министър трябва да се стреми
да осигури това финансира-

не”, каза Иванов. Той припом-
ни, че през първото полуго-
дие бяха разплатени 143,5
млн. лв. по КОВИД-помощта,
като предстои над 700 млн. лв.
да бъдат платени до края
на годината.

М и н и с т ъ р ъ т
съобщи, че са
прибрани над
6 млн. т пше-
ница и на
този фон
внесеното
у к р а и н с к о
зърно с цел реекспорт е пре-
небрежимо малко количество
- 6 хил. т. Направена е про-
верка на съхраняваното в
склад украинско зърно, като е
установено, че количествата

отговарят на митническите
декларации, а следващата сед-
мица ще излязат резултатите
за наличието на препарати за
растителна защита и пестици-
ди. Потребителите ще бъдат

защитени, увери министърът.
 Оставям на следващия

министър на земеделието от
служебния кабинет Подреден
дом, в който да продължи да
работи, заяви Иван Иванов.

Нападението от ли-
вадна пеперуда е засег-
нало около 259 хиляди
от общо 853 хиляди де-
кара слънчоглед в Доб-
ричка област. Увредени-
те площи са третирани,
основно с наземна тех-
ника, при пълна комуни-
кация с пчеларите. Пост-
радали са и ограничени
площи пшеница. Това
съобщи Дарина Василе-
ва от растителната защи-
та към Областната ди-
рекция по безопасност
на храните (ОДБХ) по
време на среща, органи-
зирана от Добруджан-
ския съюз на зърнопро-
изводителите.

В момента вредите-
лите са на етап какави-
ди, а след 15-20 август
се очаква да приключи
развитието на третото
поколение, което се смя-
та за най-вредоносно.
Ако наблюдаваната в
момента суша, която е
неблагоприятно условие
за развитието на гъсени-
цата, продължи, има ве-
роятност плътността и
ареалът на разпростра-
нение на неприятеля да
намалеят, каза още Ва-
силева. Възможно е оба-
че един дъжд пак да му
даде тласък, обясни тя.

Дотогава има вероят-
ност част от слънчогле-
да вече да е ожънат, но
ливадната пеперуда е
всеядна и би могла да се
прехвърли върху боста-
ни и други зеленолистни

Âðåäèòåë çàñåãíà
30% îò ñëúí÷îãëåäà
â Äîáðè÷êî

Рекордно нарастване
на търсенето на елект-
рически скутери и пеле-
ти за отопление отчита
платформа за електрон-
на търговия. Пелетите се
нареждат на първо мяс-
то по търсене през юли.
Данните показват, че то
се е увеличило с 564%
през юни 2022 г. спрямо

Ñêúïèÿò ãàç ïîâèøè òúðñåíåòî
íà ïåëåòè è ñêóòåðè

Вече има банки, ко-
ито предлагат 2% лих-
ва по депозитите. Това
съобщават от платфор-
мата за сравняване на
банкови продукти “Мо-
ите пари”, като отбе-
лязват, че тенденцията
на нулеви и дори отри-
цателни лихви се обръ-
ща. Такива са очаквани-
ята и след решението на
Европейската централ-
на банка от тези дни за
първи път от 11 години
да повиши с 0,5 пункта
лихвите по депозитите.

Áàíêè âå÷å ïðåäëàãàò 2% ëèõâà çà äåïîçèòè

Засега само няколко
от малките банки у нас
предлагат олихвяване
на влоговете в търсене

на ресурс, за да разши-
рят кредитирането. В
зависимост от сроч-
ността, лихвите, които

те предлагат, започват
от 0,40% годишно и до-
стигат 1,50%. 2% лихва
предлага единствено
TBI Банк и се отнася за
60-месечни (5-годишни)
депозити. При най-раз-
пространените 12-ме-
сечни влогове в левове
може да се намери
оферта с 1,1% лихва,
показват сравнителните
таблици на “Моите
пари”. При двегодиш-
ните и тригодишните
влогове лихвите са мал-
ко по-високи.

култури, както и да пре-
мине в частни домове,
каза Василева. Въпреки
това третирането срещу
вредителя, докато той е
още в почвата, не е ва-
риант. Специалистът
сподели, че предстои да
бъде одобрена трихогра-
ма за борба с ливадната
пеперуда. Очаква се и да
бъде удължен срокът за
пръскане срещу нея, но
все още не е ясно с кол-
ко.

Василева каза, че ма-
сов летеж на ливадната
пеперуда е забелязан в
края на юни - в периода
на цъфтеж на слънчогле-
да, когато пръскането е
забранено. В областта са
били регистрирани
общо три огнища - в
общините Добричка и
Крушари. Много бързо
- в рамките на три дено-
нощия, вредителят се е
прехвърлил от необра-
ботваеми площи и поле-
та с лавандула, люцерна
и билки върху слънчог-
леда.

същия месец на 2021 г.
и е най-високо в градо-
вете София, Варна и
Пловдив.

Отбелязан е и значи-
телен ръст от 736 на сто
през юни 2022 г. в търсе-
нето на скутери от 50
кубика в сравнение с
юни 2021 г., като най-
висок брой търсения са

регистрирани в София,
Враца и Габрово.

Високо е търсенето и
на дърва за огрев. От
платформата отчитат
ръст от 535% спрямо май
2021 г., като по отноше-
ние на цената е регистри-
рано нарастване от 60 на
сто. Регистрирано е уве-
личение от 287% в

средната цена на пелети-
те и дървата за отопле-
ние спрямо същия пери-
од през 2021 г. Заедно с
тях повишен интерес се
наблюдава и при електри-
ческите тротинетки и
скутери, съответно 150%
и 62 на сто, главно в го-
лемите градове.

“Смятаме, че основ-
ните фактори за тези
тенденции се откриват в
постоянно покачващите
се цени на горивата и
природния газ. Високи-
те цени принуждават
хората да търсят алтер-
нативни начини за транс-
порт. Това е и причина-
та електрическите троти-
нетки и нискокубикови-
те скутери да са сред
най-търсените продукти.
Несигурната обстановка
също е и предпоставка
за запасяването с мате-
риали за огрев. Наблю-
даваме обаче тенденция
за покачване и в техните
цени”, коментира Пав-
лин Даскалов от плат-
формата за електронна
търговия.
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НАКРАТКО

СНИМКИ БТА

Пожарът в Националния парк
Саксония се разраства. Огнеборци
и хеликоптери от Германия и
Швейцария продължават да се
борят със стихията

15 човека бяха убити, а десетки - ранени, след като протестиращи в Конго влязоха в сблъсъци с полицията.
Недоволството е срещу изпратените от ООН миротворци в африканската държава

Канадското правителство даде да се разбере, че извине-
нието на папа Франциск към представителите на коренно-
то население заради злоупотребите в ръководените от
римокатолическата църква пансиони не е достатъчно. Про-
цесът на помирение продължава.

Официалната позиция на кабинета бе изразена по време
на посещение на Светия отец в Квебек, което се състоя в
четвъртия ден от визитата му в Канада, посочва БТА.
Премиерът Джъстин Трюдо, чийто баща е оглавявал канад-
ското правителство по времето на последните подобни
институции за деца от коренното население, подчерта, че
католическата църква има вина и трябва да направи повече,
за да я изкупи. Критиките повтарят позицията на някои от
жертвите на посегателствата, които все още са живи.

ОТАВА:

Èçâèíåíèåòî íà ïàïàòà
íå å äîñòàòú÷íî

Ìàêðîí îáâèíè Ìîñêâà
â íîâ òèï õèáðèäíà âîéíà

Френският президент
Еманюел Макрон обвини
Москва, че започва “нов тип
хибридна световна война”.
“Кремъл реши, че информа-
цията, енергията и храната
са военни инструменти, по-
ставени в услуга на войната
в Украйна”, заяви лидерът в
Бенин по време на обикол-
ката си в Африка. Той оп-
редели Русия като “една от
последните имперски коло-
ниални сили”. “Това е тери-
ториална война, каквато
смятахме, че е изчезнала от

европейските земи. Това е
война от началото на ХХ,
дори от ХIХ век”, добави
Макрон.

Френският държавен гла-
ва цели с африканската си
обиколка да покаже, че от-
ношенията с този континент
са един от приоритетите в
дипломацията му. Вчера
приключи посещението на
Черния материк на руския
външен министър Сергей
Лавров. Той обеща на Аф-
рика по-голяма роля в рус-
ката политика.

Óäúëæàâàò
åâðîêîðèäîðè
äî Óêðàéíà è Ìîëäîâà
ЕК предлага изваждане на Русия и Беларус
от картите на европейската транспортна мрежа

Европейската комисия
предлага четири европейски
транспортни коридора да
бъдат удължени до Украйна
и Молдова, съобщиха от ЕК.
Два от тях минават през
България. Това са Рейнско-
Дунавският коридор и създа-
деният тази година, който
свързва Егейско, Черно и
Балтийско море.

Предложението е допъл-
нение към това от 2021 г.,
което в момента се обсъжда
от Европейския парламент и
Съвета на ЕС. Става дума за
преразглеждане на регламен-
та за европейската транс-

портна мрежа TEN-T.
Разширението включва

главните украински приста-
нища Одеса и Мариупол,
изтъкна говорителят на ЕК
Адалбер Янз.

Същевременно ЕК пред-
лага Русия и Беларус да
бъдат извадени от картите на
европейската транспортна
мрежа, тъй като сътрудниче-
ството между тях и ЕС в
настоящия контекст не е нито
подходящо, нито е в интерес
на общността.

Междувременно Украйна
засилва контраофанзивата в
Херсонска област. Прези-

дентът Володимир Зеленски
заяви, че деокупацията на
страната ще бъде провежда-
на с всички достъпни инст-
рументи. Той коментира и
разрушаването на Антонов-
ския мост от украинските
военни, като посочи, че това
е било необходимо, за да не
могат руските сили да разпо-
лагат с логистични възмож-
ности. Според временно
изпълняващия длъжността
ръководител на местната ад-
министрация мостът не е
унищожен, но пораженията
правят преминаването по
него невъзможно.

Британското военно ра-
зузнаване твърди, че част от
руската армия, разположена
на западния бряг на река
Днепър, изглежда изключи-
телно уязвима, а Херсон е
практически откъснат от
другите контролирани от
Москва територии. Руските
сили обявиха, че са аресту-
вали 21 “съучастници” на
украинската армия в Хер-
сонска и Запорожка област.

“Русия очевидно проме-
ня стратегията си”, съобщи
по-рано президентският
съветник Олексий Аресто-
вич. И потвърди информаци-
ята от проруските сили, че
втората по големина елект-
роцентрала в страната е в
руски ръце.

Санчес: Испания може да
е газов хъб за Европа

Испания има капацитета да
стане газов хъб за Европа, който
да подпомага регионалните усилия
за ограничаване зависимостта от
руския газ, заяви испанският пре-
миер Педро Санчес на съвместна
пресконференция с полския си ко-
лега Матеуш Моравецки. През юни
около 20% от получения от стра-
ната втечнен природен газ е бил
насочен към други членки на EС.

Блинкен ще разговаря
с Лавров за задържани
американски граждани

Държавният секретар на САЩ
Антъни Блинкен възнамерява скоро
да разговаря с руския външен ми-
нистър Сергей Лавров за освобож-
даването на задържани в Русия
американски граждани. Преговори-
те между Москва и Вашингтон все
още не са дали резултат, заяви
говорителката на руското външно
министерство Мария Захарова.

Байдън с два отрицателни
КОВИД-теста

Американският президент Джо
Байдън е дал два отрицателни
теста за КОВИД-19. 79-годишни-
ят лидер бе изолиран в Белия дом,
след като даде положителна про-
ба за коронавирус миналия
четвъртък. Той изпълнява задълже-
нията си, но е с по-лек график по
време на възстановяването си.

Ким Чен-ун е готов за
ядрена война със САЩ

Лидерът на Северна Корея Ким
Чен-ун заяви, че Пхенян е “напълно
готов” за военен конфликт със
САЩ, съобщи агенция Йонхап. Ким
посочи, че е наредил на военните да
бъдат готови бързо да мобилизи-
рат ядреното оръжие като възпи-
ращо средство, ако се наложи.

Шакира отива на съд
за данъчни измами

Колумбийската певица Шакира
отива на съд за укриване на 14,5
млн. евро данъци. Адвокатите й са
отхвърлили споразумението, пред-
ложено от прокуратурата за на-
маляване на евентуалната й присъ-
да. От прокуратурата съобщиха,
че тя има време да размисли до
началото на процеса.

Мълнии убиха
49 души в Индия

Седем души, предимно фермери,
са били убити от мълния в село в
северния индийски щат Утар Пра-
деш, съобщи полицията. С това
броят на загиналите от мълния в
щата тази седмица достигна 49.
От април досега жертвите в цяла
Индия са общо 750.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Животът като лукс
Аида ПАНИКЯН

Опасна грешка
Мая ЙОВАНОВСКА

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

29
1014 - АРМИЯТА НА САМУИЛ Е ПОБЕДЕНА ПРИ

С. КЛЮЧ. Ви-
зантийският
император Ва-
силий II, получил
п р о з в и щ е т о
Българоубиец,
пленява 15 хиля-
ди български
войници. Те са ослепени и на всеки 100 е оставен един
с едно здраво око. Гледката на ослепената край
Беласица армия поразила цар Самуил и довела до
преждевременната му смърт на 6 октомври съща-
та година. Четири години по-късно идва и краят на
Първото българско царство.

1890 - УМИРА ВИНСЕНТ ВАН ГОГ, ХОЛАНД-
СКИ ХУДОЖНИК (Р. 1853 Г.). Смятан
от мнозина за един от най-великите
художници в историята на европейско-
то изкуство. Представител на постим-
пресионизма. Автор е на около 900 кар-
тини и 1100 рисунки. Самоубива се едва
на 37 години. Приживе не е особено известен, сла-
вата му се разнася посмъртно. Една от най-извест-
ните му картини е “Слънчогледите” (на снимката).

1917 - УМИРА ИВАН КОЛЕВ, ГЕНЕРАЛ-ЛЕЙТЕ-
НАНТ (Р. 1863 Г.). Известен като
бащата на българската конница.
Участник в Сръбско-българската,
Балканските и Първата световна
война. Под негово ръководство 1-ва
кавалерийска дивизия освобождава
цяла Добруджа по време на Първата
световна война.

1925 - ИЗБУХВА БУНТ НА ПОЛИТЗАТВОРНИ-
ЦИТЕ ОТ ОСТРОВ “СВЕТА АНАСТАСИЯ”. Ръководи-
тел на бунта и бягст-
вото е Теохар Бакър-
джиев. Участват за-
творените на остро-
ва след априлските
събития през 1925 г.
комунисти, земеделци
и безпартийни анти-
фашисти. Затворниците се прехвърлят с лодка на
отсрещния бряг и поемат към турската граница.
От Турция със съдействието на съветското консул-
ство в Цариград заминават за Съветския съюз.

1946 - НАЧАЛО НА ПАРИЖКАТА МИРНА КОН-
Ф Е Р Е Н Ц И Я .
Продължава до
15 октомври.
Разглежда про-
ектите на мир-
ните договори,
разработени от Съвета на министрите на външни-
те работи на страните от антифашистката ко-
алиция - победителка във Втората световна война,
с бившите съюзници на Германия в Европа - Бълга-
рия, Италия, Румъния, Унгария и Финландия. Участ-
ват 21 държави. С помощта на съветската делега-
ция България получава далеч по-добър договор от
тези, наложени й след поражението й в Между-
съюзническата война (1913) и Първата световна
война (1914-1918).

1995 - УМИРА ГЕОРГИ ПАВЛОВ (ПАВЛЕТО),
ХУДОЖНИК И ХУДОЖЕСТВЕН КРИТИК (Р. 1913
Г.). Завършва живопис при проф. Борис
Митов в ДХА през 1940 г. Творчеството
му е основно в областта на пейзажа,
градския пейзаж, портрета и интерио-
ра. Сътрудничи на вестници и списания
със свои илюстрации. Автор е на моно-
графии за български художници, сред които Теню
Пиндарев, Кирил Цонев, Георги Попов.

2005 - АСТРОНОМИ ОБЯВЯВАТ ОТКРИВАНЕ-
ТО НА ПЛАНЕТАТА ЕРИДА. Това е най-голямата
планета джудже и
деветото по големи-
на тяло в Слънчева-
та система. Ерида
прави пълна обикол-
ка около Слънцето за 557 земни години.

ДАТАТА

Има неща, които са
жизнено важни в даден
момент. Например едно
лекарство. Лекарство, ко-
ето го има, но заради не-
хайството на бюрократи-
те или не стига до тежко
болния, който би могъл да

оздравее, или той трябва
с пенсия от 400 лв. да
плати 4000, за да си поз-
воли лукса да живее.

Трагично и нехуманно
е! В държава - член на ЕС,
в подобна ситуация се
оказват дори деца. Труд-
но е да се каже колко от
тях с шанс за живот си
отидоха от този свят зара-
ди законови недомислици
и политическо нехайство.

Всеки проблем е ре-
шим, ако има желание. В
рамките на едно пленарно
заседание на първо и вто-
ро четене народните пред-
ставители приеха промя-
на в Закона за лекарстве-
ните продукти в хуманна-
та медицина, която ще
позволи занапред лекари-

те да изписват на деца, а
НЗОК - да плаща, стой-
ността на лекарства, при-
лагани извън разрешение-
то за употреба. Огромна
крачка напред в лечение-
то на деца с онкологични
и други тежки автоимун-
ни или редки заболявания,
за лечението на които
няма шанс с прилаганите
лекарства. Семействата
им и самите деца имат
надежда за живот. Надеж-
да, която години наред
зависеше от... човешкия
фактор. От желанието на
чиновника или на депута-
та да осъзнае проблема.

Значи - можело? И
пари имало? Обществени
пари!

Ако погледнем на

проблема бездушно и по-
литически, бихме казали,
че отиващите си прави-
телство и парламент ре-
шиха затлачван с години
проблем. Дали е решен на
100%, дали е направено
най-доброто - времето ще
покаже. Но първата крач-
ка е направена.

Да, много други про-
блеми, за чието решаване
започна да се работи, ще
останат “висящи”. Във
времето, докато отново
има парламент. Като ми-
нималната заплата, напри-
мер. Все дребни-дребни
нещица, които в даден
момент биха превърнали
в лукс изконното право
на човека да живее и да
диша.

Преди няколко години
в интервю шефката на
Държавната служба на
Чехия за ядрена безопас-
ност Дана Драбова при-
знава, че тогавашният опит
за смяна на горивото за
атомната им централа
“Темелин” е предизвикал
проблеми.

От февруари насам об-
становката, особено в Ев-
ропа, много се промени и
всяка втора дума на поли-
тиците е диверсификация.
ЕС дори реши, че ще си

намаляваме потребление-
то на газ с 15%, за да се
“спасим” от руското си-
ньо гориво. Нещо, което е
пагубно за родната иконо-
мика и за България.

През 2019 г., по повод
посещението на бившия
премиер Бойко Борисов в
САЩ и поетия от него
ангажимент за експедитив-
но лицензиране и използ-
ване на американско ядре-
но гориво за АЕЦ “Коз-
лодуй”, един от известни-
те ни енергийни експерти
възкликна: САЩ продъл-
жават да натрапват ядре-
ното си гориво. Тогава
той изрази притеснения
от технологична и иконо-
мическа гледна точка.

По повод дъвката “ди-
версификация” трябва да
отбележим, че и у нас в
последните месеци се на-
търтва нуждата от такава
заради ефектите от война-
та в Украйна. Впрочем, до-
говорът за проекта за вне-
дряване на алтернативен
тип ядрено гориво за пети

блок на ядрената ни цент-
рала е подписан в началото
на 2021 г. именно от пра-
вителството на Борисов.

Настоящият премиер
Кирил Петков, който изкъ-
со държи енергийната
политика на държавата,
буквално в последните дни
от мандата си хукна на
среща с американците, за
да разбере защо се бави
проектът. На срещата е
поет ангажимент “в крат-
ки срокове техническите
проблеми в проекта да
бъдат изчистени”. Неот-
давна най-безцеремонно
министърът на енергети-
ката Александър Николов
обяви, че през 2024 г. един
от реакторите в “Козло-
дуй” няма да работи с
руско ядрено гориво.

Със закъснение стана
известно, че преди около
две седмици на заседание
на МС е взето решение да
се възложи на министъра
на енергетиката да извър-
ши действия за диверсифи-
кация на доставките на

свежо гориво с оглед си-
гурността на електроснаб-
дяването. Целта е от лято-
то на 2024 г. пети блок да
работи с американско го-
риво. Решението обаче е
взето без гласовете на ми-
нистрите от БСП, които са
били против и са поискали
отхвърляне на тази точка.

Как да постъпим тряб-
ва да кажат експертите,
макар в наши дни да не е
никак лесно да бъдат отсе-
ти качествените и отговор-
ните сред тях. Все пак, без-
спорни авторитети има.

Преди влизането ни в
ЕС, под външен натиск,
беше извършено нацио-
нално предателство и бяха
спрени поетапно малките
реактори в АЕЦ “Козло-
дуй”, които работеха пер-
фектно. Освен това вече
беше изплатена инвести-
цията и цената на тока от
тях беше ниска. Дано се
намерят умни и отговор-
ни хора и не бъде из-
вършена поредната греш-
ка. Опасна при това.
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“Одобрихме управ-
ленската програма на за-
седание на Националния
съвет, но в парламента тя
не беше приета благода-
рение на ИТН. Оказа се,
че няма необходимото
мнозинство, макар техни-
те предложения да бяха
намерили място в про-
грамата и очевидно лице-
мерието взе връх.” Това
заяви заместник-предсе-
дателят на ПГ “БСП за
България” Филип Попов

ФИЛИП ПОПОВ:

ÁÑÏ èìà äúðæàâíè÷åñêî
ïîâåäåíèå

“Оттук нататък президентът определя кога да се
разпусне Народното събрание, поема служебен каби-
нет и вече отговорността отива към него. Ние наисти-
на направихме всичко по силите си, когато получихме
мандата, да предложим работеща програма, решение
на казуса с КЕВР, решение на законодателството по
отношение на Плана за възстановяване и устойчивост
и въобще всички предизвикателства.” Това заяви сек-
ретарят на ПГ “БСП за България” Явор Божанков
пред Нова телевизия.

“ГЕРБ и “Възраждане”, ДПС и “Има такъв народ”
свалиха този кабинет. ИТН очевидно още от самото
начало са били в тази посока, те са били този компо-
нент на мафията, който взриви коалицията отвътре.
Само преди дни бе разкрито от какви източници се
финансира телевизията на Трифонов”, коментира на-
родният представител от левицата и допълни, че коа-
лицията е паднала в сговор и синхрон между тези
четири политически формации.

“Неслучайно някои колеги напуснаха ИТН, защо-
то те дойдоха със заявка да изчегъртат ГЕРБ от пра-
вителството, а изчегъртаха четири последователни

ЯВОР БОЖАНКОВ:

ÃÅÐÁ, ÄÏÑ, „Âúçðàæäàíå”
è ÈÒÍ ñâàëèõà ïðàâèòåëñòâîòî

пъти всяка възможност ГЕРБ да бъдат махнати от
властта”, каза още той.

Божанков определи третия мандат като труден и
кризисен, но и като последен шанс България да има
работещ кабинет. “Смятах, че войната, кризата и очак-
ваната рецесия са по-големи от нас и ще има още
народни представители, които ще осъзнаят своята от-
говорност пред България и ще вземат правилното
решение. Имах надежда, че това ще стане, но това
не се случи и отиваме на избори”, обобщи секре-
тарят на ПГ “БСП за България”.

Той коментира, че служебното правителство
има една голяма задача - да проведе честни избори
и да не позволи купуване на гласове. “Председа-
телят на Народното събранието Никола Минчев
беше свален от ГЕРБ, ДПС, “Възраждане” и
“Има такъв народ” под диктовката на мафията.
Същата тази мафия преди година атакува и пре-
зидентството. Тогава ние подкрепихме прези-
дента, така че се надявам в предстоящите месе-
ци той да се върне от светлата страна и да
проведе честни избори”, каза Явор Божанков.

пред БНР.
По думите му социа-

листите са направили
всичко необходимо и
водените от тях прего-
вори са били прозрачни
и пред очите на всички.
“За нас важното са по-
литиките, програмата и
управлението, което да
изкара България от кри-
зата. Ваканцията на пар-
ламента може да бъде
отменена с решение на
Народното събрание. В

петък ще бъде последни-
ят работен ден, освен
ако президентът не реши
да удължи живота на
парламента с цел при-
емане на важни проме-
ни, като тази в КЕВР”,
допълни Попов. И уточ-
ни, че след връщането на
мандата разпускането на
парламента вече е него-
ва отговорност.

“За пореден път в пле-
нарна зала се вижда, че
има друго мнозинство в

От няколко дни по те-
левизиите шестват хора,
които започват да гово-
рят за евроатлантическа
коалиция в бъдещето.

Искам да ви ин-
формирам,

че евроат-
лантичес-
ката коа-
лиция в
този пар-
л а м е н т
се разши-
ри - тя

АЛЕКСАНДЪР СИМОВ:

„Âúçðàæäàíå” ïîäêðåïè
çàêóïóâàíåòî íà Ô-16

този парламент и това е
ГЕРБ, ДПС, “Възражда-
не” и “Има такъв народ”.
Те не се съобразяват с
волята на българските
граждани, които не искат
провеждането на нови из-
бори”, категоричен бе со-
циалистът за новосфор-
мираното мнозинство в
Народното събрание.

“Ние сме направили
нашата равносметка и по
отношение на парламен-
тарната ни група, както
и за нашите министри и
вицепремиера г-жа Ни-
нова. Многократно да-
дохме своята висока
оценка за тях, защото
през последните 6 месе-
ца се видя, че БСП беше
социалният вектор в уп-
равлението. Благодаре-
ние на нас се случиха
много социални полити-
ки и се отделиха 23 млрд.

лв. за социални дейнос-
ти, което е абсолютен
прецедент”, припомни
Филип Попов постиже-
нията на левицата в уп-
равлението на страната.

Според него социали-
стите по категоричен
начин са доказали, че се
борят със статуквото,
което в лицето на ГЕРБ
над 10 години е властва-
ло в България. “За разли-
ка от останалите полити-
чески субекти, имаме
държавническо, а не тяс-
нопартийно поведение”,
обобщи заместник-пред-
седателят на ПГ “БСП за
България”.

“Не виждам до този
момент по нито една
тема Стефан Янев да е
изразил някаква адекват-
на позиция и няма какво
да се коментира. Това,
което той направи като

министър на отбраната,
е пред медиите да се опи-
та да яхне русофилските
настроения, но на засе-
дания на Министерски
съвет правеше предложе-
ния в обратна посока.”
Това бе коментарът на
Попов за новосформира-
ната партия около Сте-
фан Янев.

В заключение народ-
ният представител от
БСП заяви, че не вижда
работещо мнозинство и
в следващия парламент,
което крие риск отново
да се стигне до спирала
от избори. “На президен-
та му се усладиха слу-
жебните кабинети и той
сякаш е съучастник в
това да има предсрочни
избори, защото действи-
ята му до момента по-
скоро бяха формални”,
завърши Попов.

се състои от ГЕРБ-СДС,
ДПС, “Има такъв народ”
и “Възраждане”. Това
заяви народният предста-
вител от “БСП за Бълга-
рия” Александър Симов
в Народното събрание.

Социалистът обясни
как “Възраждане” са под-
крепили ратификацията
на договора за самолети-
те Ф-16. “Тези, които
направиха политическа
кариера, говорейки, че са
партия срещу НАТО,

говорейки, че мислят за
интересите на народа,
всъщност станаха част от
евроатлантическата коа-
лиция”, каза той.

По думите му “Въз-
раждане” са показали, че
са партия на интереса,
на личното его на един
лидер и на нищо повече.
“Всички приказки и
клетви, че защитават ин-
тересите на народа и че
имат последователна по-
зиция по неутралитет,

катастрофираха”, посочи
Симов.

“За пореден път до-
казват нещо, което ние
от месеци говорим -
“Възраждане” са патери-
ца на ГЕРБ, която се вади
от чекмеджето, когато
ГЕРБ закъсат за гласове
и трябва да се подкрепи
нещо важно”, заяви со-
циалистът. “Това поста-
вя въпроса за моралния
облик на Костадин Кос-
тадинов. Спомням си
само допреди няколко
години той висеше на
“Позитано” с горещите
молби да бъде издигнат
за кмет на Варна. Като
не стана това, очевидно
е решил, че евроатланти-
ческото кресло е много
по-удобно за него”, каза
Александър Симов.
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Така наречената “демокрация” тури за господари
на живота ни хора без чест и идеали, хвърлили черно петно
върху името на Отечеството ни, казва известният поет На стр. 10

ПЕТЪР АНДАСАРОВ е роден
на 16 юли 1937 г. в с. Елеш-
ница, Разложко. Завършил е
Учителския институт “Св.
Иван Рилски” в град Станке
Димитров (Дупница) и
българска филология в
Софийския университет.
Работил е като редактор
във в. “Кооперативно село”,
“Земя”, консултант по
поезията на в. “Народна
младеж” и завеждащ редак-
ция “Художествена литера-
тура” на издателство
“Народна младеж”. Автор е
на близо 30 книги с поезия,
публицистика и стихове за
деца. Член е на Съюза на
българските писатели и на
Съюза на преводачите в
България. Носител на лите-
ратурната награда за
патриотична поезия “Георги
Джагаров” и на руския
орден “А. С. Грибоедов”
(2012).

Интервю на
Боян БОЙЧЕВ

ПЕТЪР АНДАСАРОВ:

 Г-н Андасаров, неотдавна
навършихте 85 години. С какви
чувства и размисли отбелязах-
те този юбилей?

- С усещането, че стигнах до-
ста висок връх в планината на моя
стръмен, труден, безкрайно инте-
ресен живот. И с жаден поглед
към най-високото място, от което
започва безкрайният хоризонт.
Помислих си и си пожелах да
мине още време до оня миг, кога-
то той ще притвори клепачи. И си
спомних с умиление философски-
те думи на мама: “Чедо-о-о-о,
нема нишчо по-убаво на тоо свет
от тава - да гледаш белото виде-
ло!” Инстинктивно се обърнах
мислено назад и извървях дългите
пътища и пътеки, по които съзрях
живи следи от моя труд и чух
гласове на хора от незабравимо-
то минало. И стигнах пак до
Петъркараанговите поетични
думи: “Животът се измерва не с
години, а с дирята, оставена след
нас!” И през цялото време на
размислите ми отново се оказах в
ковачницата на словото, в която
съм повече от шейсет години.
Работих като чирак, после като
калфа и накрая получих майстор-
ското си свидетелство!

 Живели сте в три епохи
от развитието на България. Как
изглежда всяка от тях през Ва-
шия поглед?

- Да ги характеризирам като
историческо време не е възмож-
но, още повече, че първата, така
наречена капиталистическа, си
отиваше, когато изгряваше моето
детство. Затова я помня и като
дете, тя е в смътните ми спомени
- многоцветия по поляни и лива-
ди, алени огньове на Сирни Заго-
везни, жълти пламъци на жътви и
вършитби, щъркели сред жабешка
врява, празнични песни и хора,
небе, понесено в цедилките на
жени и върху рогата на домашна
стока. В тия години извървях це-
лия път на хляба наш насъщен,
преживях неговия кръговрат. И
видях войната в ковчезите на два-
мата елешничани, убити някъде
край Страцин. А тя всъщност
оттам щеше да стигне чак в Бер-
лин, където да отстъпи място на
мира. В Елешница моето детство
видя как с волска кола влачеха
мъртвото тяло на убития парти-
занин Остап, а главата му бе оп-
лискана с кръв, разбита от камъ-
ните по главната селска улица.
Видяхме и телата на полицаи и
жандармеристи, в конска каруца,
паднали в престрелка с партизани
край Горните бани. А пред възра-
стните и децата на цялото село
военни в сини дрехи и фуражки
обесиха заловения местен парти-
занин Васил Бельов и той увисна
на въжето като удивителен знак
над света.
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Всичко останало беше
както е било навсякъде в
България - посрещане на
свободата с опиянение, все-
отдаен труд в строителство-
то на новия живот, трудно-
сти, недоимъци, купонни го-
дини и очакване за по-добро
време. То дойде и беше
пълен господар през втора-
та епоха - мирната, с хляб
за всички, а за някои - без
лична свобода, с гордо име
на България в очите на Ев-
ропа и света и с първите
сенки от появилите се обла-
ци на неравенство и недо-
волства. За да дочака своя
залез и да се втурнем като
луди по улици и площади в
прегръдка с лелеяната и спа-
сителна демокрация, която
бързо разбрахме, че не ни

ДЕТЕТО НА УБИТИЯ
При откриването на един паметник

Свършиха се речите.
Тържеството свърши.
И си тръгнахме за свойте домове.
Нямаше го само него -
малкото дете
на каменния
сив
човек.
То бе там -
то бе легнало.
И от умората -
в очакване -
баща му
с другите
да тръгне -
до червените божури
бе заспало...

МАМА ДЕТСТВОТО МИ КЪРПИ
 На Георги Н. Николов

Приседнала на прага на деня
тя детството ми кърпи мълчаливо
с конци от слънце в слънчева игла,
за да е дрехата му по-красива.

И в унеса на този слънчев блян -
да гледа как посред света минава
живота ми - и хубав, и голям -
от взиране денят й ослепява.

И виждам - с лъч от него, с бод последен
тя слънцето за дрехата зашива.
Иглата гасне в пръстите й ледени
и с тъмното мълчание се слива...

* * *
Сега сме заети със себе си,
едни в други се вглеждаме днес.
Валят ни въпроси ребусни,
търсим виновни и хора с чест.

Кой къде е, какъв е - не знаем,
кой истина носи, кой крие лъжи;
кой дава честност назаем,
кой върху чуждия гръб лежи.

Сега едни зад други се крием
и зад стените на своето Аз.
Но след време дали ще открием
кой е пеел с фалшив глас?

Дали сме били, или не - мъченици,
дали сме имали съдбата на хората -
чиито паметници по ученически
стоят прави в час по история.

След творческата вечер на Петър Андасаров в големия салон
на Българската академия на науките с премиера на негова нова книга на издателство
“Захарий Стоянов”. Поетът със семейството си и Васил Петров

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

носи никаква свобода, а от-
варя врати за дивия капита-
лизъм. Непоносимо тежко е
не да се говори, а да се мис-
ли само за този отвратите-
лен период, който разтури
всичко съградено с труд и
кръв от народа, който раз-
граби огромните богатства
на родината ни, опустоши
земя, градчета и села, унизи
човека, останал без хляба
си, тури за господари на
живота ни хора без чест и
идеали, хвърлили черно пет-
но върху името на Отечест-
вото ни. Епоха на анархия и
пълна разруха! Но, както и
да се бави, Видовден иде и
всекиму ще даде заслужено-
то. А на България ще измие
срама от челото й.

 През годините оста-
нахте верен на лявата
идея. Защо? И ще я има ли?

- Все се връщам към Дя-
досандревата берберница
(бръснарница) в родното ни
село. На стената й висеше
портрет на силен човек с
много къдрава коса и един
ден разбрах от дядо, че това
е Александър Стамболий-
ски, когото той много оби-
чал заради грижите му за
народа. Запомнил съм това
и по-късно научих, че той и
комунистите се борят за
правата на народа, за равен-
ството между хората. Все
възприятия от детските и
юношеските ми години. Но
в осъзнатия ми живот, вку-
сил от горчивия и благия му
край, сам стигнах до исти-
ната - само лявата идея е
спасителна за човека, само
левите сили са носители на
новото в развитието на чо-
вечеството. И знаех, че е
така, и бях чувал от много
други, че ситият никога не
вярва на гладния; че бедни-
ят ще те приюти и нахрани,
а богатият ще те остави на
улицата. Затова намерих
свое място в лявото прост-
ранство, в което съм и днес.
Не сме ли свидетели, вече
години наред, на недопусти-
мата гавра с човека - да рови
из кофите за боклук, да брои
стотинките в изтънялото си
портмоне. Да няма спокоен
сън за утрешния си ден. И
не ще отмина най-важния
факт от краткото управле-
ние на разтурената от дес-
ните сили четворна коали-
ция - единствено представи-
телите на БСП за България
във властта настояваха и
наложиха приоритетни ре-
шения за облекчаване живо-
та на пенсионерите, на де-
цата, на болните в своята со-
циална програма. И доста от
придобивките за хората и за
бизнеса са реалност. Левите
водят най-справедливата,
най-далновидната политика
с грижи за народа. Ето защо
бях, съм и оставам завинаги
верен на лявата идея. Дес-
ните мислят за собствения
си джоб и за големи богат-
ства за себе си и за тези от
обкръженията им. Е, как
няма да я има? Лявата идея
е вечна, нейно е бъдещето!

 Какво е за Вас Бузлу-
джа?

- Високият символ на ля-
вата идея. Оттам извира
нейната светлина!

 Спомняте ли си кога
и как написахте първото

си стихотворение?
- Не, не си спомням. То

сигурно е опит някакъв,
несъвършено. Но помня
първото си публикувано
стихотворение. Написах го
в Станке Димитров и го по-
светих на кмета на Дупниш-
ката комуна д-р Коста Пет-
ров. Беше ме силно впечат-
лила неговата личност - сва-
лял от гърба си ризата, за да
я дари на беден човек. Заде-
лял от заплатата си за болни
деца и гладни семейства.
С т и х о т в о р е н и е т о
“Безсмъртният” излезе на
първа страница на в. “Учи-
телско дело” през есента на
1959 г.

 Кой ви подаде ръка в
поезията? От кого сте се
учили най-вече?

- Кураж да пиша стихове
ми даде в студентските ми
години в Станке Димитров
преподавателката ми по
български език и литература
Тодорка Владимирова, по-
късно професор в Института
за чуждестранни студенти в
София, автор на книги и учеб-
ници. А за изявите ми в печа-
та, радиото и телевизията -
Пенчо Чернаев, Евтим Евти-
мов, Матей Шопкин, Влади-
мир Голев и други, разбира
се. Не съм се учил от никого,
а съм обичал, обичам и до
днес много поети. За поезия-
та няма нито училище, нито
университет. Поетът се раж-
да, той, както казваше Петър
Баков, е Богов човек. А пък
милият Банчо - Христо Бан-
ковски, го бе написал в сти-
хотворение: “Има заместник-
министри, няма заместник-
поети!” Имам своя максима,
ще я споделя чрез вас и с чи-
тателите на в. ДУМА: “Аз
съм ученик на себе си и ува-
жавам своя учител!” През це-
лия си живот поетът се
усъвършенства, четейки сти-
ховете на други поети, обо-
гатявайки своята култура.

 Къде намирате вдъх-
новението?

- Навсякъде - в очите на
жената, в усмивката на
слънцето, в свечерения по-
глед на майката, в цветните
листа - есенно пламнали, в
синевата, светнала през клю-
чалката на затвор, в синята
вис, понесла на крилете си
недостижимите орли, в са-
бята на Ботев - сияние от
гняв и очакване... Всичко на-
около, над нас, пред нас и
зад нас е заредено с вдъхно-

вение. Трябват само душа,
сърце и думи, за да изкрис-
тализира то в поезия.

 Каква трябва да е ис-
тинската поезия?

- Истинска! Не измисле-
на, не съчинена, не модер-
нистична - от блъсканици на
думи.

 Чува ли се гласът на
поета днес?

- А къде да се чува? По
всички радиа и телевизии до
втръсване ни натрапват
само имената и гласовете на
псевдопоети или на преграк-
нали продажни критици,
които възхваляват главно
хрантутниците на “Амери-
ка за България”, на Сорос.
Чувал съм да казват: “Все,
що е средно грамотно, пише
стихове.” Книги - бол, ис-
тинска поезия - малко. А
псевдопоезия има огромни
купища, в насипно състоя-
ние. И най-вече с албумно
предназначение. Но да отбе-
лежа специално, че по-голя-
мата част от всякаквите ме-
дии налагат имената на мо-
дерните (разбирайте модер-
нистичните!) поети, за чия-
то поезия не всеки имал ре-
цептори за възприемане!

 Написахте ли вече
най-хубавото свое стихо-
творение или предстои
това да се случи?

- То е мечта за всеки
поет и зрее някъде в бъде-
щето.

 Какво ново при Вас
от творческа гледна точ-
ка?

- На юбилейната ми
85-годишнина са посветени
два не много обемисти тома
със стихотворения: “През
делници стръмни и бавни
недели” и “Не мога да спра
тези думи”, които са готови
за печат.

 А кое е стихотворе-
нието, което определяте
като своя визитна картич-
ка?

- Те са няколко, между
които и “Сутрин рано”, по-
светено на големия българ-
ски актьор, верен мой при-
ятел Йосиф Сърчаджиев.
Ето първия и последния
куплет от него, което
всъщност е и посланието ми
към всички читатели на
в. ДУМА:

И помни, помни, човече -
радвай се на този свят!
Днес е твой, а утре вече
с него друг ще е богат.

СТИХОТВОРЕНИЯ ОТ ПЕТЪР АНДАСАРОВ
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Най-важно е да запазим социалистическата алтернатива

На 20 юли (2 август н.ст.) 1891 г.
под връх Бузлуджа в Стара планина се
ражда социалистическото движение в
България. Това е денят, на който БСП
всяка година отбелязва тържествено
своето начало. Но то е и начало на
всички социалдемократични, социалис-
тически, комунистически и други леви
оранизации, които се идентифицират с
първопроходците. С онези, които още
по времето, когато българският капи-
тализъм прави началните си държавни
стъпки, са си позволили да оповестят,
че тази система не е вечна, че капита-
лизмът рано или късно ще бъде заме-
нен от нов строй, изграден не върху
експлоатацията на бедните и слабите,
не върху печалбите на капиталистите
за сметка на трудещите се, а върху об-
щите усилия на всички граждани за
създаване на социално справедлива
икономика. Сиреч такава, при която
всички ще участват в производството

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Искра БАЕВА

според възможностите си, а при раз-
пределението на произведените блага
всеки ще получава според нуждите си
(а не според размера на богатството
или алчността си).

Както винаги,

началото е обещаващо
и вдъхновяващо, а пътят

към целта - дълъг

неравен, с много завои и препятствия.
Пътят на българската социалдемокра-
ция е придружен от остри политически
спорове за това как да бъдат организи-
рани привържениците на социалисти-
ческите идеи, за тактиката и стратеги-
ята на движението, за крайните цели и
за пътищата за постигането им. В хода
на противопоставянията се стига до
разцепления между партисти и съюзи-
сти, между тесни и широки социалис-
ти, между революционери и еволюцио-
нисти. Те не са само български фено-
мен, тъй като подобни спорове се во-
дят и сред другите европейски социа-
листически партии, а и в Социалисти-
ческия интернационал.

Изправена пред най-голямото пре-
дизвикателство - Световната война,
българската и европейската социалде-
мокрация е поставена пред избор: да
подкрепи своите националистически
правителства, разпалили войната, или
да се противопостави на национализма
в името на интернационалната идея. За
разлика от повечето европейски соци-
алдемокрации, лявата българска соци-

алдемокрация в лицето на тесните со-
циалисти избира интернационализма.
Тя обявява подкрепата си за създадена-
та от Владимир Улянов-Ленин в Швей-
цария интернационална група, призо-
вала империалистическата война да се
превърне в революционна битка на
пролетариата срещу управляващите.
Това е ясен избор в полза на революци-
ята срещу национализма, за който мно-
го социалдемократи плащат с арести,
затвор и други репресии.

През 1919 г. революционната соци-
алдемокрация в България създава БКП,
макар и с желанието да запази своята
специфика с добавката в скоби (тесни
социалисти). От този момент тя се
утвърждава като партия, следваща мо-
дела на Октомврийската революция в
Русия от 1917 г. и на Третия интерна-
ционал (комустически). Следват Сеп-
темврийското въстание от 1923 г., ре-
пресиите и забраната на партията със
Закона за защита на държавата от яну-
ари 1924 г., нелегалната дейност, страш-
ните Априлски събития след атентата в
църквата “Света Неделя”, извършен -
макар и без съгласието на ЦК, от ней-
ната Военна организация, четническо-
то движение, но и уникалната за страна
съюзена с Третия райх антифашистка
съпротива в годините на Втората све-
товна война, част от Европейската ан-
тифашистка съпротива.

От другата, еволюционната страна
на социалдемокрацията, виждаме учас-
тието на широките социалисти в пра-
вителствата на Малинов-Костурков от

1918 г., на Теодор Теодоров от
1919 г. и на Александър Цанков
след преврата от 9 юни 1923 г., а
след като през 1935 г. отказват
предложението на БРП за Наро-
ден фронт, широките социалисти
влизат в т.нар. Петорка на основ-
ните политически партии. Участи-

ето в тези десни правителства дава
възможност да се приемат социални

закони като този за 8-часовия работен
ден, но то съдейства за утвърждаване
на съществуващата капиталистическа
система.

Втората световна война носи

 дълбоки промени в целия свят

а за България тя доказва тезата на Ди-
митър Благоев от 1919 г., че ставащото
в страната само в една четвърт зависи
от българите, а в огромната си част - от
ставащато в света. След войната Бълга-
рия остава в съветската сфера на вли-
яние и приема съветския модел на
държавен социализъм. Това означава,
че изграждането на социализма в Бълга-
рия се реализира не от самооргаиизи-
ращото се общество (по Маркс), а от
държавата, придобила всеобхватни ха-
рактеристики (съветския модел).

Резултатите са видими, макар и неед-
нозначни. Едрата и средната частна соб-
ственост са ликвидирани, въведен е
гражданският принцип на равенство,
включително и между половете, осигу-
рено е правото на труд и неговата защи-
та, извършена е мащабна планомерна ин-
дустриализация с държавни инвестиции,
кооперирано е селското стопанство, без
да се национализира (както е в СССР),
осигурено е безплатно образование и
здравеопозване. Но придобивките са
съпроводени със силно ограничаване на
политическите права и свободи.

Всичко това от три десетилетия на-
сам е минало. Повечето от социалните
постижения са унищожени от новия ка-
питализъм, а за останалите

трябва отново да се борим

Затова въпросът е дали в днешните
условия на демокрация и капитализъм
е трудно да се борим за социална спра-
ведливост? Особено в сравнение с по-
ложението отпреди 131 години.

Тогава партията е създадена тайно,
високо в планината, защото режимът на
Стамболов е забранявал подобна дейност.
Днес политическата дейност е свободна,
но левите идеи и решения неизменно се
посрещат “на нож” от господстващите
“експерти”-икономисти от всички НПО.
Пълното господство на десните идеи в
икономиката, на десния индивидуализъм
в политиката почти не е оставило сво-
бодно пространство за леви идеи, опре-
деляни или като “мухлясъл” камунизъм,
или като утопични идеи на откъснати от
реалностите теоретици.

Така че, да, сега е още по-трудно да
се борим за общество на социалната
справедливост. Но е и много по-важно.
Защото тогава първите мечтатели са
знаели, че поставят началото на дълъг
път, а днес сме далеч от началото и за
днешните социалисти най-важно е да
запазим социалистическата алтернати-
ва. Да не позволим тя да бъде погълна-
та от идеите за икономическа ефектив-
ност, за това, че капиталистите са по-
ценни, защото създават работни места,
а трудещите се само изпълняват даде-
ните им задачи. А всъщност така само
нарастват социалните неравенства и се
разкъсва социалната тъкан.

Именно социалистите са тези, кои-
то се борят за общество, в което хора-
та са равни не само пред закона, а и
като възможност за развитие, участие в
политиката и производството, в създа-
ването на блага, но и при тяхното раз-
пределение, което да е в интерес на
цялото общество.

Така че, празнувайки, нека про-
дължаваме борбата за социалистическа
алтернатива, която е и стремеж към
очовечаване на обществото!
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 Г-жо Нинова, върнахте манда-
та на президента Радев неизпълнен.
Какво бъдеще очаква България?

- Очакват ни много трудни месеци
есента и зимата. Защото служебен каби-
нет на президент, без работещ парла-
мент, не може да реши наболелите въпро-
си. Ние внесохме програма със 79 зако-
на, за да дадем перспектива, яснота как-
во трябва да се направи. Бяхме готови
да го направим, за да внесем сигурност
и спокойствие у хората. Виждате, че
заради войната в Украйна, в целия свят,
в Европа и България търпим тежки по-
следици. Няма яснота как ще се развият
енергийните въпроси, инфлацията. Ще
има ли рязък скок на цените и как ще се
компенсират доходите.

ГЕРБ, ИТН, ДПС и “Възраждане”
хвърлиха държавата в хаос, сваляйки
кабинета и настоявайки веднага да
върнем мандата, без парламентът да
е решил тези много наболели въпро-
си. Така че - тревожна съм за следва-
щите месеци.

 За съжаление, това тяхно по-
ведение вкарва страната в изборна
спирала, тъй като социолози и ана-
лизатори твърдят, че следващите
избори няма да донесат политиче-
ска стабилност и да решат про-
блемите. Вашето мнение?

- В последните месеци доста се изо-
стри политическият тон. Ходя в пар-
ламента през ден, такова политическо
озверяване в ГЕРБ и ДПС не съм виж-
дала. Знаете, аз съм депутат няколко
мандата, били сме много остри опо-
ненти с тях, но такава ярост, злоба,
омраза, желание за реваншизъм и
връщане на старото статукво - ГЕРБ-
ДПС като модел на управление, не
съм виждала. Това ме притеснява.

Каквото и да покажат изборите,
ще трябва да се търси формула на уп-
равление. Има и още една тревожна
тенденция. ГЕРБ и ДПС се мъчат да
се върнат във властта под формата на

Áåçñïîðíî íàé-ãîëÿìîòî íè ïîñòèæåíèå
â òîçè êàáèíåò å ñîöèàëíàòà ïîëèòèêà.
Ñàìî çà øåñò ìåñåöà íèå íàïðàâèõìå
÷óäåñà. Îñúùåñòâèõìå ïîëèòèêè,
çà êîèòî äåñåò ãîäèíè ñìå ñå áîðèëè

“

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

ÁÑÏ âèíàãè ùå á
è îòãîâîðíà ïàðò
С успешната работа на министрите на левиц
създадохме едно добро лице на партията, за

Интервю на Нора СТОИЧКОВА

евро-атлантическо мнозинство. Това
всъщност е опит да се изтрие и забра-
ви целият корупционен модел: краж-
бите от 10 млрд. лв. годишно, за кои-
то отдавна говорим и се борим срещу
тях. Именно така се опитват да го опа-
коват като уж евро-атлантическо уп-
равление. По същество това е търсе-
не на реванш на стария модел.

За тези шест месеца в управление-
то, въпреки грешките, които сме допу-
скали - не сме безгрешни!, ние дадохме
да се разбере, че борбата с корупцията,
с кражбите, с несправедливостта за нас
е най-важна. Уплашихме ги. Статукво-
то се уплаши, че ако продължим в този
дух, наистина ще подредим България.
Организираха се и много агресивно и
злостно сложиха край на този кабинет.
И ще се борят на следващите избори да
реставрират този модел.

Засега поне партия “Продължава-
ме промяната” категорично отрича
възможността да направи правителст-
во с ГЕРБ и ДПС в следващия парла-
мент. За нас е ясно. От години се бо-
рим срещу техния модел и за нас е
абсолютно недопустимо да участваме
с тях в правителство. ГЕРБ вече са ни
канили в голяма коалиция и ние сме
отказвали, защото виждаме друг път
за България и друг начин на развитие.

Така че много е важно да има ви-
сока активност на изборите. Ако хо-
рата са малко, ако се изплашат, има
опасност старото да се върне.

 Предложението на БСП за про-
мени в Изборния кодекс и връщането

на смесено гласуване - с машини и
хартиена бюлетина, няколко пъти
беше бламирано, за да не влезе дори в
дневния ред на правната комисия.
Включително с гласа на Крум Зарков.
Как оценявате работата на парла-
ментарната група?

- Като цяло оценявам работата на
парламентарната група “БСП за Бълга-
рия” много високо. Това са бойци, прин-
ципни и подготвени хора. Те работиха
всеотдайно с внасяне на законопроекти,
с изказванията си от трибуната. Парла-
ментарната група е ударна, юмрукът на
“БСП за България” в парламента. За
съжаление, Крум Зарков обърна гласу-
ването за хартиената бюлетина. От това
съм много разочарована, защото, първо,
имаме решение на нашите колективни
органи за връщането на хартиената бю-
летина и смесено гласуване и би трябва-
ло парламентарната група да го изпълни.
Второ, това е в ущърб на нашите изби-

ратели. Знаете, че някои от по-възраст-
ните хора се притесняват да гласуват с
машини. Когато го внесохме, беше теж-
ка обстановката с КОВИД-пандемията.
Специалистите оценяват, че БСП е загу-
била около 70-80 000 гласа от въвежда-
нето на машинното гласуване. Т.е. това,
че не мина връщането на хартиената бю-
летина, ще ни се отрази и на следващите
избори. Отново призовавам за много ви-
сока избирателна активност, да не се
страхуват хората и да отидат да гласу-
ват, за да можем да продължим по пътя,
който сме започнали.

 Според Вас кои са най-големите
успехи от участието на министри от
БСП в досегашния кабинет?

- Безспорно това е социалната поли-
тика. Само за шест месеца ние напра-
вихме чудеса от храброст. Може да не
е всичко, може и да не е достатъчно. Но
направихме неща, за които 10 години
сме се борили при управлението на
ГЕРБ, които тогава не помръднаха и на
милиметър. А сега, за шест месеца, в
много трудна, дори критична ситуация -
кризи, война, инфлация и много сложна
коалиция, постигнахме много. За нас
свършеното дотук ще бъде лицето, с
което ще се явим на следващите избори.
Ние се зарекохме да бъдем социалния
стълб в това управление и мисля, че го
постигнахме. 22 млрд. лева от бюджета
отидоха в социални политики, в помощ
на най-уязвимите групи.

Първо, обърнахме внимание на де-
цата и на младите. Направихме безплат-
ни детските градини и ясли. Това не го

помним от времето на социализма. А за
онези деца, за които няма място в гради-
ните и яслите, осигурихме средства на
родителите за тяхното отглеждане.

За младите семейства въведохме
данъчните облекчения - семейно подо-
ходно облагане. Ако имаш 1 дете - 600
лв. отстъпка от данъците, за 2 деца -
1200 лв., и т.н. Заложихме сега в актуа-
лизацията безплатни учебници за децата
до 12 клас. Безплатни лекарства за деца-
та до 14 години.

Другата група хора, върху която
съсредоточихме нашите усилия, са възра-
стните и уязвимите групи. Увеличихме
в няколко стъпки пенсиите. Заложихме
преизчисляване на пенсиите от 1 октом-
ври - наша битка от години. В тази си-
туация обаче не съм сигурна, че тя ще се
случи. Бих искала да знам дали прези-
дентът Радев със служебния си кабинет
имат намерение да реализират тази по-
литика в помощ на възрастните хора.

За работещи хора - увеличихме ва-
учерите от 80 на 200 лв., както и
възможностите за тяхното използва-
не. Да могат да си плащат с тях други
разходи. Да ги използват като култу-
рен чек или да отидат на море с тях.
Това е друга наша политика с внима-
ние към културните дейци.

Помогнахме на малките и средните
предприятия с компенсации за тока.

Особена наша гордост е, че постиг-
нахме растеж на индустрията, която
постави България на първо място в Ев-
ропа. Знаете, че обикновено страната
ни е първа в негативните класации - по
смъртност, по бедност, по неравенства.
За пръв път сега България е на първо
място, и то по растеж на индустрията. И
това го постигнахме в тези безумно
трудни шест месеца - война, спиране на
газ, прекъсване на вериги от доставки.
Успяхме да стабилизираме икономика-
та и постигнахме този голям ръст. И
най-важното - успяхме да запазим ра-
ботните места. Безработицата се сви.
Защото като министър на икономиката
и индустрията винаги съм гледала ико-
номиката да расте, но винаги с цел -
запазване на работните места и гаранти-
ране на доходите на хората.

 На какво се дължи този ръст?
- Първо, спряхме рекета върху биз-

неса. При Борисов това беше масова
практика и беше страшно. Фирмите
бяха подложени на безумен натиск.
Второ, мерките, с които подпомогнах-
ме бизнеса с компенсации за скъпия
ток. Трето, облекчихме ги админист-
ративно, намалихме бюрокрацията.
Помогнахме с политиката за осигуря-
ване на износа. Самите работодатели
също помогнаха, разбира се. В мини-
стерството с тях денонощно сме раз-
говаряли и заедно сме търсили реше-
ния. Горди сме с това постижение - за
пръв път България е на първо място
по нещо добро за цялата страна - по
икономика и индустриален растеж, от-
четена от “Евростат”, което изненада
и нашите европейски партньори.

Отнасям се с голямо уважение и към
работата на земеделския министър Иван
Иванов. Там също беше много трудно.
Осигури се огромно количество средст-
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Мир, солидарност, справедливост - това са нашите, изконни леви ценности.
Винаги ще ги споделяме. За мен Бузлуджа е изключителна емоция. В политиката
трябва разум, но ако не я правиш с емоция и със сърце, не се получава. Трябва
да гориш с вярата, че правиш необходимото за хората. Много малко знаят какво
е да се изправиш срещу това множество на Историческата поляна на Бузлуджа.
Там се събират по 50 000, събирали сме и по 70 000 души. Това е невероятна
емоция. Като си го представиш, и изтръпваш. Особено когато звучи химнът на
България на поляната. Толкова хора, обединени зад общи идеи, и разчитат на теб
за тяхното осъществяване. Изтръпваш от чувството за отговорност пред тях.
Освен емоцията и вълнението, това е и огромна отговорност... Няколко пъти след
събора на Бузлуджа съм си казвала - пожелавам на всеки политически лидер да
преживее същото. Дори и на опонентите си - да изпитат същата емоция, която
изпитвам всеки път на Бузлуджа.

Този събор на Бузлуджа обаче ще бъде различен. Това ще бъде началото на
нашата предизборна кампания.

áúäå ÷åñòíàòà, äèàëîãè÷íàòà
òèÿ â óïðàâëåíèåòî íà Áúëãàðèÿ
цата в управлението
аяви лидерът на БСП

ва към фермерите, за да се гарантира
храната на българския народ, защото не
знаем какво ни чака. В тези сложни вре-
мена виждате, че започва да се поставя
продоволственият въпрос.

В туризма министър Христо Про-
данов също проведе много добри и по-
лезни политики, притиснат от бежан-
ска вълна, от кризи в туризма. Туристи-
ческият сезон е добър и оттам ще дой-
дат приходи в държавата. Общо оценя-
ваме работата на нашите министри като
професионална, социално ангажирана,
положителна, антикорупционна. В на-
шите министерства всяка седмица из-
важдахме наяве корупционни практики
от времето на Борисов и ги пращахме
в прокуратурата. Мисля, че се справих-
ме добре в това правителство и имаме
очи и лице, с които да отидем при хо-
рата и да кажем: Ето, това направихме
за вас и за България.

Понеже наближава зимният сезон, да
кажем, че увеличихме броя на семейст-
вата с достъп до социални помощи за
зимата, както и техният размер. Осигу-
рихме и дърва за огрев на ниски цени за
хората. Увеличихме стипендиите на да-
ровити деца, както и на бедни дечица -
да имат стипендии, за да учат. Едно до-
бро лице на БСП.

 Попитахте президента Радев
дали смята да задържи парламента
до приемането на необходимото за-

конодателство за усвояване на сред-
ствата по Плана за възстановяване и
устойчивост, да се избере нов шеф на
КЕВР. Президентът обаче странно
бърза да разпусне парламента, преди
да си е свършил работата. На какво
се дължи това?

- На желанието за власт. Президент-
ската институция не дава много възмож-
ности за реална власт. Така е според
Конституцията. На президента му се
услади да управлява чрез служебни ка-
бинети. Това обаче е донякъде безотго-
ворно. Защото, пак казвам - служебен
кабинет без действащ парламент не може
да реши нито един от тези въпроси.

Радев днес (вчера - б.р.) ни поставя
условия до петък парламентът да реши
някои важни въпроси в енергетиката.
Когато получихме третият мандат, ние
подходихме много отговорно и разби-
рахме тежестта, която носим. Третият
мандат е последен и знаем какво чака
България, ако той остане неизпълнен.
Положихме изключителни усилия, търпе-
ние и диалогичност, за да проведем пре-
говори с всички несъвместими партии.
Много трудно беше да съберем ПП и
ИТН на една маса след разрива между
тях. Разговорите тръгнаха добре и за
мен най-важното бе, че направихме про-
грамата. Там се вижда, че ние от БСП
имаме цел и посока как трябва да се
случат нещата. Ето ви политическите
приоритети, ето ви законодателна про-
грама, която да се приеме и да си подре-
дим страната. Вместо това, ни нападна-
ха, и мен персонално - много грубо и
грозно, с всякакви обиди, че едва ли не
държим този мандат на всяка цена, за да

останем още една седмица на постовете
си. Това е абсурдно.

Но видях една организирана кампа-
ния от ГЕРБ, ДПС, хора на президента
да говорят непрекъснато - връщайте,
връщайте, връщайте мандата. Не е кон-
ституционно да го държите... Миналия
път го държахме 11 дни и всички тези
хора ни молеха да го държим още, за да
приемем бюджета миналата година.
Този неистов напън да върнем мандата,
включително от президентската инсти-
туция, ще бъде тежко изпитание за
България. Съжалявам!

Ние си свършихме работата отго-
ворно, но в последния момент на ИТН
им дръпнаха шалтера от ДПС и ГЕРБ.
Разумно беше ние и парламентът да по-
работим още поне две седмици. За да се
подреди КЕВР. Ако там не се подредят
нещата, чака ни цунами. Ако не работи
КЕВР, не може да определи цените на
енергоносителите, не може да се
продължат лицензите на търговците на
ток, не може да се пусне връзката с
Гърция, по която да дойде азерският
газ, не може да се освобождават коли-
чества от хранилището в Чирен, ако се
наложи. Съвсем добронамерено и отго-
ворно предложих да поработим още две
седмици и да задържим мандата. Не!
Изядоха ни. Добре, върнахме мандата.
А сега накъде?!

 А дали правителството не пад-
на заради онези пари, които пътища-
рите искаха и заради които сега бло-
кираха пътищата в страната?

- Така стана. ИТН си изтеглиха ми-
нистрите именно заради скандала с тези
пари. Ако трябва да го кажа по-общо -
уплашиха се от начина, по който щяхме
да продължим да работим. Особено ко-
гато тръгнахме антикорупционно. Уп-
лашиха се още при първото четене на
Закона за КПКОНПИ и предложение-
то Бойко Рашков да я оглави. Старото
статукво видя в това заплаха за себе си.
Но не само заради това, че ще изнасяме
данни, а че ще има реални процеси сре-
щу тях и търсене на отговорност.

Това сплоти иначе несъбираеми
партии. Например, как може ДПС и
“Възраждане” да гласуват заедно?
Това не го разбирам. Има някакъв
морал в политиката, граници... Бях
изумена как “Възраждане” гласува за
ратификацията на  сделката с изтреби-
телите Ф-16. ПГ “БСП за България”
гласува против. “Възраждане”, които
се пишат за патриоти, омайват хората
и ги лъжат с едни хубави приказки,
гласуваха с ГЕРБ и ДПС за сделката.
Ето тази симбиоза от интереси, страх
от търсене на отговорност за сторено-
то и справедливост ги събра и с много
агресия, омраза и, разбира се - с много
финанси, свалиха кабинета.

Всъщност те бързат за предсрочни
избори без грам мисъл за това, което
чака народа. Никаква мисъл за хората.
В последните две седмици сме постоян-
но на преговори с всички в опит да
спасим България и виждам липса на
всякаква заинтересованост. Не - ходете
си! Ама хаос, ама разруха в държавата,
ама бедност, че ще настъпи, изобщо не
ги интересува. Така че, според мен,
основното, заради което бутнаха каби-
нета, са страх и пари.

 Има ли шанс за подобряване на
отношенията между България и Ру-

сия, особено в контекста на желани-
ето да се възстановят газовите до-
ставки по договора с “Газпром”?

- Това беше един от най-трудните
въпроси в преговорите. Преди да падне
правителството, се срещнахме с пред-
ставители на индустрията и те профе-
сионално и аргументирано доказаха, че
икономиката ни и домакинствата няма
да се справят без редовни доставки на
руски газ. Още в началото на април
предупредих за това на пресконферен-
ция в министерството и дадох сигнал,
че трябва да се възстановят тези връзки.
Сега отново поставихме този въпрос
по време на преговорите и той залегна
в управленската програма. От ДБ бяха
категорично против - за тях това не е
червена, а кървава разделителна линия.
От ПП също бяха против, от тях имен-
но дойде прекратяването на отношени-
ята с “Газпром”. Това беше изключи-
телно труден разговор и за нас беше
голямо удовлетворение, че постигнах-
ме в програмата на правителството да
се запише, че преговаряме с всички до-
ставчици на газ, включително и “Газ-
пром”. Ако беше стартирала тази про-
грама, щяхме да възобновим диалога с
Руската федерация за възстановяване на
дипломатическите отношения след из-
гонването на 70-те руски дипломати,
както и с “Газпром” за бъдещи редовни
доставки на газ.

Отнасям се с уважение към партнь-
орите, които въпреки всичко накрая
приеха това наше предложение. Убедих-
ме ги, че това е националният интерес
на България. Че това е от интерес на
всяко българско домакинство. Сега ще
видим какво ще направи по този въпрос
служебният кабинет. Отговорността за
това вече е в ръцете на президента.

 В кондиция ли е БСП за пред-
стоящите избори?

- С оглед на всичко, което ви раз-
казах - да, в кондиция сме. Шест месе-
ца работихме в сложна ситуация в
България, Европа и света, справихме
се добре със задачите си в това пра-
вителство. Това, което обещахме на
хората, го изпълнихме в максимална
степен, доколкото ни позволяваха
бюджетът и партньорите.

Така че влизаме със самочувствие в
изборите наесен, защото дадохме всич-
ко от себе си. Особено в социалната
сфера направихме неща, за които сме си
мечтали през годините. За нас основни-
те приоритети остават цени, инфлация,
бедност и неравенства. След изборите,
ако участваме в новия кабинет, за нас
това ще бъде пътят: грижа за хората,
стабилност в държавата, сигурност за
икономиката. За България БСП ще оста-
не честната, диалогичната и отговорна
партия в управлението.

 Каква е Вашата прогноза за уча-
стието на БСП в тези избори?

- Много зависи от обстоятелствата.
Дано да не се развихри КОВИД-вълна-
та отново през октомври. Дано да има
висока избирателна активност. Да има
осъзнаване у хората, че това, което за-
почнахме като промяна, трябва да
продължи. Дано да има воля да не се
върне старото статукво, което е крайно
ретроградно. Дано да няма реставрация
на Борисов и модела ГЕРБ-ДПС. Вяр-
вам обаче, че хората са мъдри и ще на-
правят правилния избор.

Êàêâî å çà ìåí
Áóçëóäæà?
Êàêâî å çà ìåí
Áóçëóäæà?
Êàêâî å çà ìåí
Áóçëóäæà?
Êàêâî å çà ìåí
Áóçëóäæà?
Êàêâî å çà ìåí
Áóçëóäæà?
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ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ, председател на ПГ „БСП за България”:

За мен Бузлуджа е един от
символите на БСП. За мен
Бузлуджа е момент във всяка
една година, когато десетки
хиляди социалисти се съби-
раме тук, за да изживеем една
обща емоция. В редиците на
БСП съм от 1978 г. Мога
смело да заявя, че членството

в партията не е за облаги и
за кариера. Членст-
вото в БСП е обич,
привързаност към
идеи, отстояване-
то на идеали, не-
зависимо какво

Áóçëóäæà òóïòè
ñúñ ñúðöåòî íà ÁÑÏ
Лявата идея е жива и ще я има, докато я има нашата
партия, категорични са социалистите

Бузлуджа е символ на
копнежа за равенство, за
подкрепа, за любов меж-
ду хората.

Бузлуджа олицетво-
рява мечтата на стотици
хиляди социалисти за
свобода, справедливост,
солидарност.

Бузлуджа е надежда
за по-добър живот, за
успешно бъдеще на деца-
та ни, за достойни стари-
ни на родителите ни. За-
това всяка година хората
с червени сърца се съби-

раме тук, за да покажем,
че лявата идея е жива и
ще я има винаги.

И тази година пак сме
заедно на Бузлуджа, за да
покажем, че сме силни,
когато сме заедно, че сме
достойни следовници на
нашите предци, че пазим
лявата идея и че ще
продължим да отстоява-
ме и да се борим за един
по-справедлив свят и за
просперираща Бълга-
рия...

Преди 131 години на

това място двадесетина
основоположници, воде-
ни от Димитър Благоев-
Дядото, поставиха нача-
лото на нашата БСП.
Партията ни извървя и
продължава да върви по
труден и стръмен път. В
своята история тя мина-
ва през възходи и паде-
ния, през възторг и по-
круса, през раздели и
обединения, през победи
и загуби. Но винаги гор-
до се е изправяла. Защо-
то БСП олицетворява

социалистическия идеал,
за който стотици бълга-
ри са дали живота си. И
е прекрасно, когато на
Бузлуджа, на рождения
ден на нашата партия,
всички заедно даваме
знак, че продължаваме да
се борим за този идеал.

След години усилия и

битки за политики, за
социални мерки, за създа-
ване на условия за
възход на икономиката,
доказахме, че държим на
думата си. Най-накрая
пенсиите са преизчисле-
ни. За малчуганите ще
има безплатни лекарства
и учебници. Икономика-

та за първи път от годи-
ни е във възход.

За БСП приоритет са
хората и грижата за тях.
Ще продължаваме да от-
стояваме това, независи-
мо дали сме във властта
или сме опозиция, защо-
то БСП е с мисъл за
България.

Бузлуджа тупти със сърцето на
БСП! Всяка година на Историческата
поляна се събират десетки хиляди со-
циалисти - стари и млади, работници и
служители, коалиционни партньори,
приятели. Тайната за енергията тук е
вярата в една идея - древна и вечно
млада, и копнежът да усетиш, че много
хора я споделят. Няма по-силна и по-
вдъхновяваща идея от тази да живеем в
общество справедливо, солидарно и
равноправно. Общество, което дава
шанс за добро образование за децата и
младите, достъпно здравеопазване,
пълноценен и достойно заплатен труд
за активното поколение, спокойни ста-
рини за възрастните.

Социалисти и симпатизанти всяка
година се събираме тук, за да споделим
наши победи, да се изправим след пора-

За мен Бузлуджа и Историческата
поляна са храм. Храм на лявата идея,
на свободата и справедливостта. Всеки
път изкачвам пътя към върха с чувство
на преклонение към основателите на
лявото движение и с гордост, че това е
моята, нашата партия. Води ме надеж-
дата, че младите хора също ще отворят
умовете и сърцата си за идеите ни.

Сърцето винаги бие отляво и усе-
щането за това е най-силно там, под
звездата на Бузлуджа.

БСП пази жива лявата идея не с
думи, а с дела. Защото това е важното
за хората. За последните месеци, в ко-

ИРЕНА АНАСТАСОВА, зам.-председател на БСП и секретар на ПГ „БСП за България”:

щото основната сила на БСП
е това, че, каквито и грешки
да сме допускали, никога не
сме забравяли, че нашата ос-
новна задача е животът на
обикновения човек с негови-
те проблеми.

Каквото и да сме направи-
ли, включително и в послед-
ното коалиционно управле-
ние, то е било с мисъл за хо-
рата. Убедена съм, че това се
оценява рано или късно. Е,
ще ми се да е по-рано, защото
не бива хубавото да се забра-
вя лесно... И колкото и някои

да се стараят да неглижират
БСП, ние сме тук, на Бузлу-
джа, за да покажем, че оцеля-
ваме и ще ни има заради гри-
жата ни за хората във всяко
управленско решение.

Вярвам, че всички ще си
тръгнем от Бузлуджа зареде-
ни с емоции, с вяра, че лява-
та идея я има и ще я има,
докато я има БСП.

ни се случва в живота. Моето
поколение премина през теж-
ки изпитания и въпреки всич-
ко всяка година сме на Бузлу-
джа. Защото носим идеите на
БСП в сърцето си.

Нашата партия има в сво-
ята 131-годишна история с
какво да се гордее. И не
бързайте да ни погребвате,
казвам на някои наши опо-
ненти. За 131 години много
хора са искали да изчезнем.
Но ние сме тук и ще
продължаваме да бъдем тук
още минимум 131 години. За-

Страницата подготви
Юлия КУЛИНСКА

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ, секретар по

организационните въпроси на ИБ на БСП,

депутат от ПГ „БСП за България”:

ито имахме възможност да управлява-
ме, променихме много неща.

Социолозите отчитат, че БСП сери-
озно вдига своята подкрепа с близо 2
процента. Това показва, че сме дейст-
вали правилно през последните 6 месе-
ца на управление, както и че са били
работещи политиките, които сме защи-
тавали в икономиката и социалната
сфера.

Вдигнахме добавките и средствата
за младите семейства. От 4500 на 6000
лв. направихме необлагаемия минимум,
детските градини и яслите вече са без-
платни, повишихме пенсиите с над 20%.
Това са безспорни успехи на БСП,
разбира се, съчетани с нашите коали-
ционни партньори.

В областта на икономиката имаме
33% ръст на износа в реални цифри -
от 5,3 млрд. за първото тримесечие на
последното управление на ГЕРБ, в мо-
мента сме на 7,3 млрд. евро, което са 2
милиарда в плюс. Намалихме безрабо-
тицата, вдигнахме износа с два милиар-
да евро, а според Евростат индустрия-
та бележи ръст с над 20%. Това не се
е случвало в България от повече от
десетилетие. Стъпвайки на всичко, мога
да кажа, че за нас лявата идея е сино-
ним на социална справедливост. И ще я
отстояваме с всяко свое действие.

жения, да отправим на висок глас наше-
то послание по най-важните проблеми
на България.

Нашата партия има с какво да се
гордее за изминалите месеци - реализи-
рана силна социална програма, участие
в изпълнителната власт с успешни ми-
нистри, ясна позиция, че БСП е мъдър
коалиционен партньор, който може да
управлява страната.

БСП показа категоричност, после-
дователност, устойчивост и социална
ангажираност. БСП показа енергия и
сила, защото знаем, че нуждите на хо-
рата и държавата в това трудно и кри-
зисно време ни натоварват с нова отго-
ворност - да изработим и представим
солиден, амбициозен и реалистичен
план за бъдещето на България. Такава,
каквато искаме да я видим - проспери-
раща, справедлива и солидарна!

Инициативата за разговор за бъде-
щето принадлежи на нас. Правили сме
го неведнъж в дългата ни история. Вяр-
вам, че и днес на Бузлуджа - силни и
обединени, можем да намерим упори-
тост, откритост и последователност да
го направим, защото левицата има ис-
торическа отговорност

Бузлуджа е енергия! И всеки, който
дори веднъж е стъпил тук, цял живот
помни емоцията на празника, на радост-
та и надеждата, зареждащи всяко сърце.

Защото Бузлуджа е всеки от нас!

ВЯРА ЕМИЛОВА, секретар на ИБ

на БСП и на ПГ „БСП за България”:
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    то ни отново на Бузлуджа. Бузлуджа - нача-
лото на всички начала за нас, социалистите. На
2 август 1891 г. Димитър Благоев и шепа негови
съмишленици тук учредяват Българската социалде-
мократическа партия.

Какво ни свързва с онези времена? Ами мечта-
та, приятели, мечтата... Мечтата за по-добър жи-
вот. Мечтата за по-справедливо общество. За сво-
бода. Която днес изглежда на пръв поглед толкова
невъзможна. Не по-невъзможна, отколкото е из-
глеждала и тогава.

А днес нашата партия отново е изправена пред
сериозните изпитания на времето. Буржоазните
десни и дясноцентристки партии са в настъпление.
Защитавайки интересите на едрия капитал, те не се
спират пред нищо само и само да не допуснат от-
ново неговата власт над богатствата да бъде заст-
рашена. Ясно е, че олигарсите няма да се откажат
доброволно от огромните печалби, които трупат
на гърба на обикновените хора. Залъгвана с дреб-
ни придобивки, средната класа е необходимият
буфер между богатите и бедните, който да потуша-
ва недоволството. Превръщането на парите в ос-
новна цел на съществуването и ненаситният лам-
теж към пари и богатства подменят такива истин-
ски ценности на обществото като свобода, равен-
ство, братство.

Къде е тогава мястото на Българската социали-
стическа партия? Тя трябва да бъде алтернативата.
И червените линии, които са нейната кръвоносна
система през 131-годишната й история, да са ярки
и чисти. Най-важните от тях са посочени от сами-
те хора, които членуват в нея. Да се върне към
корените си - борба срещу експлоатацията, борба
срещу капитализма. Да не се срамува от думата
“социализъм”, която носи в името си. И да се бори
за социализъм - може би не сега, но в бъдеще - като
цел, като мечта...

Чувам да казват: днес времената са други. Със
сигурност, но нима проблемите не са същите? Но
нима тогава е било по-лесно? Шепа мечтатели
тръгват да разпръсват маковите семенца, от които
ще поникнат хиляди макове с вяра в по-светлите
дни. Макове, които ще цъфтят на всеки километър
- до края на света, а много от тях ще се превърнат
в червени звезди. Които да озаряват пътя.

От нас зависи. Новите времена дават и нови
възможности. Онези, първомечтателите, са търсе-
ли начин да стигнат до всеки човек и да го омаят
с мечтата си. Днес можем да постигнем същото -
с технологиите, с опита, който имаме вече
131 години, с осъзнатите грешки дори.

Неведнъж БСП е била отричана, преследвана,
забранявана. Но винаги е намирала сили да
възкръсне отново. Защото в нейните редици вина-
ги е имало много мечтатели. В тях ми е надеждата.

А нали именно мечтателите са тези, които тласкат
човечеството напред, карайки го да преодолее скепти-
цизма и да повярва в на пръв поглед невъзможното.

E

ОТ РЕДАКТОРА

Мечтатели

Боян БОЙЧЕВ

Публицистиката на Димитър Благоев
Силата на една партия не зависи само от количе-

ството, сиреч от числото на нейните членове, но
главно от съзнанието им, от това, доколкото те са
самопожертвователни, от готовността им да рабо-
тят с общи сили по общоприетия план и съгласно
общите решения на своята партия. Всичко от това
зависи. Не ще и дума, че социалистическите идеи
могат да се сбъднат, когато по-голяма част от обще-
ството придобие такива качества. Но Социалдемо-
кратическата партия само тогава ще може да развие
в народните маси такива качества, когато тя самата
ги има.

Из ст. “Върху партийната дисциплина”,
в. “Работник”, бр. 26, 24 април 1893 г.

* * *

Капитализмът не може да бъде вечен, той разви-
ва противоречия, изострянето на които ще го напра-
вят невъзможен като форма на социално развитие.

* * *

Интересът, парите и богатството - това днес
съставлява религията у нас, както и в Европа. Затова
у нас безнравствеността, лъжата и измамата пускат
дълбоки корени. Излиза ясно като ден, че нашият
живот... получава образа и подобието на капитали-
стическото общество. Излиза, че нашият живот се
намира под пълното влияние на начините на капита-
листическото производство. А това последното, как-
то видяхме, съвсем естествено води към социализма.
Дето ще се рече, естественото развитие на нашия
живот води и нашия народ към социализма.

С една дума - социализмът има почва у нас.

* * *

И хиляди пъти е по-добре младежта да се увлича
от един идеал, колкото той и да ни се вижда утопи-
чен и неосъществим, стига да има за основа общото
добро, отколкото да кисне в пороци. На неразвале-

Димитър Благоев

ната младеж е свойствено да се увлича от идеалното.
Тежко на един народ, на който младежта е толкова
развалена, щото няма никакви идеални стремления.
Да се запрещава на младежта да се стреми към един
висок идеал, по-висок от егоистичните цели, ще рече
изкуствено да я осъждаме на пороци и разврат.

Из “Обществена хроника”, сп. “Ден”,
кн. 3 - 4, юли - август 1892 г.

Ален мак, самотен скръбен,
сред буйна нива е цъфнал
и огнен поглед неутешно
към тежък клас е приковал.

Нерадост... мисли го измъчват:
“Защо никнах, защо цъфтя?
Безвестно тука ще окапя,
ненужен никому в света...

Ален мак

Текст Иван СОКАЧЕВ

А утре - жетва приближила,
жетвар плодът ми ще пилей
и нейде вятърът далече
безследно семе ще отвей.”

Но тих ветрец повея нежно
и чу сам аления цвят,
на скръб и болки накипели
прошепнат тихичко ответ:

“От твойто семе ще поникнат,
ще цъфнат огнени цветя.
И ален мак ще гизди вечно
букета мил на пролетта!”

ПЕСЕНТА
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“Обожаваме народните песни с по-
дълбоко послание - тези, които “каз-
ват нещо”, както Гунето обича да каз-
ва.” Гунето, която с много обич и неж-
ност наричат така, е именитата народ-
на певица Гуна Иванова. А те са Ива
и Велислава Костадинови - нейните
красиви и талантливи внучки. Смятат,
че с една песен е хубаво да се предаде
ценно послание - за любовта между
хората или за родолюбието... Затова
“Недо ле, арна девойко”, например, е
в топ 10 на техните най-любими пес-
ни, някои от които пеят и те. В този
“списък” са още “Немой одиш надале-
ко”, “Не ме давай, мила майко”, “Пе-
сен за Георги Измирлиев”, “Чула ли
си”, “Кавал свири, мамо”, която в тях-
но изпълнение се нарича “Догодина”.

А “Софка на татко” е в класацията
им за най-любими песни и заради ус-
мивките на публиката и всички видеа,
които получават във времето с хорото
“Софка” в тяхно изпълнение. Стана
емблема за нашите концерти и учас-
тия, и то заради публиката. Много
случайно влезе в репертоара ни, но
нали знаете - нищо случайно не е слу-
чайно, казва Велислава.

На много неща ги е научила
баба им

- казват й “примерът ни на сцената и
в живота”, защото олицетворява доб-
рота, борбеност, целеустременост, лю-
бов. Тя е извор за нас - извор на песни,
на мъдрост, на сила, на обноски. Спо-
деляме си и търсим съвети от нея, при-
знават момичетата. Тя е видяла и пре-
живяла много - от най-голямото щас-
тие до най-силната тъга. И на фона на
всичко се е съхранила. Благодарение
на песента.

Ива и Велислава от мънички са
раснали с песните на баба си и покрай
нейните изяви. С времето са осъзнали,
че им доставя радост да се занимават
с народна музика. Когато видяхме, че
категорично успяваме да усмихнем
публиката и да й въздействаме. Това е
една от главните причини да тръгнем
толкова устремено по този път, при-
знава Ива. А Велислава допълва: Също
така процесът на създаване на нова
песен, търсенето, намирането, рабо-
тата с прекрасните музиканти, които
творят заедно с нас, емоциите и забав-
ните моменти по време на записи, за-
снемането на видеа към песните ни,
процесът на създаване на танц, когато
имаме такъв - всичките тези неща ни
зареждат и вдъхновяват за още и още.

Ива е завършила финансов контрол
и финансово право в УНСС, а Велисла-
ва - актьорско майсторство в НАТФИЗ
в класа на проф. Стефан Данаилов.

Завърших Националната финансо-
во-стопанска гимназия, която обожа-
вам с цялото си сърце, защото попад-
нах на преподаватели, които освен на
предмета, обръщаха внимание и на
ценностите, разказва Ива. Там среща
и невероятни хора, които до ден дне-
шен са част от нейния живот, и е благо-

Ива и Велислава обожават
песни с ценни послания
Талантливите внучки на Гуна Иванова вярват, че българският фолклор
има лечебното свойство да вдигне човек, дори когато е най-трудно

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Ива, Велислава и Гуна Иванова

СНИМКА СЛАВИНА ЛУКАНОВА

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

дарна на Господ за това! (“Анжи, оби-
чам те - това е най-добрата ми при-
ятелка.”) Уважава всичките си препо-
даватели, защото всеки е допринесъл
за това, което е тя днес. Госпожа Пав-
лова по счетоводство, например, ни
научи на честност, на любознателност,
на уважение не само към предмета.
Когато отидох в УНСС и имах счето-
водство като предмет, бях перфектно
подготвена, знаех почти всичко, което
се преподаваше. Класните ми - защото
имах две, бяха изключително забавни
и същевременно внасящи респект. И в
предишното си училище имах много
готини учители. Те контактуваха с нас
като с приятели и затова беше много
лесно да ни повлияват положително.
Благодарна съм на всички учителки по
български език и литература, на които
попаднах - госпожа Горанова, госпо-
жа Койчева и госпожа Козова. Те с
много отдаденост преподаваха пред-
мета си, имали сме дълбоки разсъжде-
ния върху творби на автори, което е
оказало влияние за оформянето ми
като човек, допълва Ива.

Завършвайки НАТФИЗ в класа на
Стефан Данаилов, научих доста - за
пръв път излязох от зоната си на ком-
форт, станах по-самостоятелна, смела
и се разчупих, връща се в годините
Велислава. Имах нужда от точно тако-
ва приключение и сега това оказва
много добро влияние и на певческите
ми изяви. Благодарна съм на Стефан
Данаилов за всеки актьорски и житей-
ски урок. Благодарна съм и на д-р Сава
Драгунчев за всичко, на което ни на-
учи, за отдадеността му към нас като
актьори, за всяка похвала и за всяка
критика, която винаги е била на място
и градивна!

Велислава изпълнява главна роля
във филма “12А”, има доста заснети
реклами, дефилирала е на ревюта като
модел, снимала е рекламни фотосесии.

Но Ива и Велислава

в момента са най-отдадени
на музиката

на пеенето - това е техният фокус.
Освен самостоятелно, се изявяват и
като солистки в Представителния ан-
самбъл към въоръжените сили на На-
ционалната гвардейска част.

Отбелязвам, че в новите песни,
които изпълняват, фолклорът звучи по-
съвременно. На което Ива отговаря:
Още от малки, след като Гунето пре-

крати дейността с детските групи, с
Велислава сме си говорили как би зву-
чала дадена песен с по-различен аран-
жимент. Поотраснахме и решихме да
сбъднем тази наша мечта, и бяхме
много удовлетворени от резултата.
Сега заедно със Светлин Къслев създа-
ваме доста интересни неща. Всяка пе-
сен, която сме му дали, той развива и
аранжира по различен начин, а ние го
слушаме и му имаме пълно доверие за
крайния резултат. Албумите ни - “Не
ме давай, мила майко” и “С България
в сърцето”, събират много значими за
нас песни. С последния наблегнахме
на по-весел репертоар, с цел да
откъснем хората от сивото, от тъжно-
то. Но имаме и песен, разказваща жи-
вота на Георги Измирлиев. С нея в
този албум обръщаме внимание, че
днес имаме възможност да празнува-
ме, да се радваме на свободата, но
никога не трябва да забравяме тези,
които са дали живота си, за да бъдем
свободни ние. И трябва да ценим това,
което имаме, защото цената му е мно-
го висока.

Стремим се да вървим и в двете
посоки, продължава Велислава. Рабо-
тим и с Валери Димчев, Сашко Велков
и Светослав Лобошки. Безспорен наш
хит е “Софка на татко”, а Валери там
е направил своята магия с инструмен-
тала. Красива авторска песен - “Българ-
ска хубост”, ни подари големият Рай-
ко Кирилов, от когото също се учим.
За нас е чест и огромна радост да пеем
песни по негова музика. Любими са ни
и авторските песни, които създава
нашата баба Гуна Иванова - тя прави
и музиката, и текстовете, а нейните
текстове докосват всеки, казват Ива и
Велислава.

Младите хора у нас все повече за-
почват да обръщат внимание на фолк-
лора, традициите и обичаите. Според
Ива това е, защото си дават сметка за
ценностите, за идентичността ни, за
красотата, която притежава нашата
музика. Големият фестивал “Пирин
фолк”, който тази година чества своя
30-годишен юбилей, е трибуна за нови
млади таланти, голям опит и невероят-
на емоция. Фестивалът “Фолклорен
извор” в Царевец - също. Това са музи-
кални събития, които потапят в магия-
та на българския фолклор и дават
възможност за изява, а тръпката е нео-
писуема. Има и още много - колкото
повече стават, толкова повече се засил-
ват обичта и интересът към фолклора.

Много хора проявяват интерес и
към танцовата зала, отколкото към
фитнес залата. Поздравления и за тези,
които успяват чрез българското да
поддържат и доброто здраве! - казват
сестрите.

Пандемията, която ни връхлетя
неочаквано, обърка живота и планове-
те на всички. И те през последните две
години са минали през изпитания, не
едно и две... Но са успели да вдигнат
глава и да продължат. През този пери-
од много са забавили творческото тем-
по и сега се опитват да наваксат.

В момента подготвят представяне-
то на две нови, интересни песни. Ед-
ната е народна по музика и текст, а
другата е авторска, написана от един
от техните идоли на музикалната сце-
на. И двете ще бъдат представени с
видеореализация на високо ниво.

Август и септември
ще бъдат доста динамични

за Ива и Велислава

Имат покани от китни места в Бълга-
рия за събори и други празнични съби-
тия. Ще участват с рецитал на “Пирин
фолк” в Сандански - за трети път, за
което са благодарни и щастливи.

Много е труден животът напос-
ледък, усеща се напрежение и неудов-
летвореност по една или друга причи-
на, споделя Ива. Силно се надяваме
във всеки от нас да се събуди онова
чувство, свързано с разбиране на дру-
гите, толерантност и доброта не само
за близките, а и за останалите. Егото и
егоизмът трябва да бъдат сведени до
минимум във всеки от нас, да се опит-
ваме да се разбираме повече, защото
това е пътят към общото благо.

Ива и Велислава не обичат да го-
ворят за лични неща, но признават, че
мечтата и вижданията им са свързани
със здрави семейства, в които да
присъстват Мирът, Любовта и Хар-
монията. “Семейството за нас е вис-
ша ценност. Така сме възпитани и сме
благодарни за това!”
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Никога няма да забравя празника през
2005 година. Защото точно тогава усетих
каква сила може да ти даде събирането на
левите хора. Нека да ви припомня - тогава
(преди цели 17 години) БСП спечели из-
борите за Народно събрание, но 82-мата
депутати, които имаше, не стигаха за са-
мостоятелно правителство. Тогава започ-
на поредната парламентарна драма в ис-
торията на българския преход. НДСВ,
втората политическа сила, направи всич-
ко възможно, със съучастието на десни-
цата, да бламират кабинет единствено на
БСП и ДПС. След изключително напрег-
нато нощно гласуване Сергей Станишев
бе избран за премиер, но един глас не
достигна за гласуването на кабинет. И така
първият мандат отиде по дяволите. Започ-

БСП може да погледне с чест своите избиратели в очите.
В условията на невероятно сложна коалиция успяхме да се
преборим за най-социалния бюджет в годините на прехода

Александър СИМОВ

парламентарна група на БСП да не се
поддават на отчаянието и в крайна смет-
ка да успеят да създадат правителството
на Тройната коалиция. Тази така мразена
Тройна коалиция, чиито резултати ще ос-
танат неповторени в политическото би-
тие на страната.

А какво да ви кажа за онова велико
честване през 2002 година? Първата
Бузлуджа на Сергей Станишев като ли-
дер на БСП. Тогава той пътува до върха
с цяла група от рокери. И беше облечен
с яке на гърба, на което пишеше: “Ако
четете това, значи Елена е паднала от
мотора”. Съвсем наскоро БСП беше ус-
пяла да спечели президентските избори и
Георги Първанов вече беше встъпил в
длъжност. Май тогава бяха по-невинни
времена. Но въпреки това много от она-
зи емоция е останала и се предава от
година на година, точно както идеалите
на Димитър Благоев не бяха погребани в
калната гробница на историята, а са по-
живи от всякога. Между другото, тази
Елена от якето 15 години по-късно беше
една от звездите на историческия връх.
И, честно, не знам какво се случи с нея
в мъгливия Брюксел, но тя просто вече
не е същият човек, който беше. Елена
Йончева беше символ на надежда, сега е
просто някакъв глас от чужбина, на кой-
то почти никой не обръща внимание.

И заради това ми се иска всички хора,

Тези дни с леко изумление и
възторг установих, че имам повод
за гордост - ходил съм на празника
на Бузлуджа над 20 пъти. И устано-
вих, че въпреки коварството на па-
метта си спомням всяко честване с
уникална емоция и усещане за
смисъл. Защото Бузлуджа вече не е
просто част от историята. Тя е част
и от моята история.

опитваха да изчегъртват БСП от истори-
ята и политиката, но неизменно се прова-
ляха. Защото те не оценяваха най-важно-
то. БСП е единствената идейна общност
у нас. Единствената реална партия.

Като всяка реална партия тя винаги
минава през проблеми, целенасочени ата-
ки, приятелски огън, медийна интригант-
щина, но когато човек се замисли отвъд
баналното, отвъд болезненото ежедневие,
няма как да не види, че БСП оцеля, защо-
то имаше своята Бузлуджа. Тя имаше
идеен център и ориентир, който да й
напомня коя е, накъде върви, какво иска
да постигне и как може да го направи.

Кажете ми - как да забравя и онази
Бузлуджа през 2016 година? Помня я не
само защото за първи път водих целия
митинг (беше по-стресиращо и отговор-
но, отколкото си мислех), а защото и
усетих новата енергия, която идва в
партията. Тогава Корнелия Нинова се
обърна към хората и им обеща победа на
президентските избори. Много журнали-
сти се подсмихваха ехидно. И до днес
съжалявам, че не бях до същите тези жур-
налисти в нощта на вота - убеден съм, че
повечето от тях са са сещали за нейните
думи. Всъщност, онази Бузлуджа през
2016 година беляза БСП и очерта нейния
път дори и до днешните луди години. За-
щото цялото задкулисие на страната като
железен юмрук реши да удари по левица-
та и да спре нейния възход. И тази

медийна война срещу левицата

продължава вече цели шест години. През
какво ли не мина тя - през вътрешни опо-
зиции, разцепления, интриги, скандали,
постоянни караници, медийни пиратки и
какво ли още не. Целта беше само една -
да бъде спряна бузлуджанската партия,
единствената партия, която може да га-
рантира реална промяна в страната. Един-
ствената партия, която, въпреки всичките
си проблеми и драми, никога не коленичи
под мускула на Бойко Борисов и показа
трайна и инатлива енергия за съпротива.

Много хора сигурно ще кажат, че се

оливам в патетика. Не е точно така. Имах
щастието и шанса да бъда в епицентъра
на всички битки, които левицата проведе
срещу ГЕРБ - безмилостното изваждане
на корупционните схеми, противопоста-
вянето срещу авторитаризма на мутрите,
напускането на парламента в името на
спасяването на мажоритарния елемент в
изборите. БСП никога не падна на коле-
не. И, да, много хора не оцениха нашите
усилия за промяна, но всъщност няма
партия, която да не минава през електо-
рални кризи. Истинското измерение на
успеха обаче е

да не се пречупиш под
олигархичния натиск

И заради това за днешния празник
смятам, че БСП може да погледне с чест
своите избиратели в очите. В условията
на невероятно сложна коалиция успяхме
да се преборим за най-социалния бюд-
жет в историята на целия преход. И не
само това - успяхме да предложим нов
смисъл от съществуването на държавата.
Не държавата на Бойко Борисов, която
раздава подаяние, но само на тези, които
викат най-недоволно. А една стъпка към
истинска социална държава, която не
оставя своите граждани без помощ в
окото на най-голямата буря.

И всъщност това ни сродява с онези,
първите социалисти, които в своите про-
грами се бореха за по-добър живот, ко-
ито искаха обикновените хора да бъдат
забелязани и извадени от мизерията. За-
ради това не приемам ехидните подмята-
ния, че БСП е изневерила на своята соци-
ална същност. Ще имат да вземат. БСП
се бори до последно за своите идеи и, ако
не вярвате, че е така, просто си предста-
вете какво щеше да е управлението, ако
нас ни нямаше в него.

Ето това е енергията, която ни съби-
ра отново и отново. Бузлуджа е върхът,
който ни свързва с бурната история и ни
кара да помислим за бъдещето.

Жал ми е за партии, които нямат откъ-
де да получат такава енергия.

на серия от безкрайни преговори, дого-
ворки, консултации. Те стартираха в сре-
дата на юли и продължиха почти до края
на август. Но именно в средата на този
процес беше честването на Бузлуджа.

И тогава на върха се стекоха рекорд-
но количество хора. Празникът беше емо-
ционален, напрегнат, идеен и развълну-
ван. Буквално с кожата си усетих каква
сила и енергия дадоха хората на парти-
ята да удържи, да не се предава и да не
се пречупва. Защото това е големият
смисъл на събора - всяка година да си
напомняме, че нашата партия не е про-
сто най-старата в хаотичния пейзаж на
българския преход, а че

ние сме силата на промяната

силата на социалистическата визия, на
социалните идеи, които се прехвърлят от
век на век и стават все по-силни, все по-
мощни, все по-адекватни и актуални.
Може би точно онази Бузлужда даде сили
на Сергей Станишев и на тогавашната

които са минали през трибуната на Буз-
луджа, да идват всяка година на върха.
Защото това трябва да е нещо, което не
зависи от политическа конюнктура или
парламентарни обстоятелства.

От този връх започва
походът на левите идеи

у нас. Ти или се чувстваш част от тях,
или си ги използвал като сърф, който да
те държи на върха на вълната...

Много хора са писали за историчес-
ките корени и смисъла на ежегодното
честване. Човек трудно може да каже
нещо различно. Но ми се струва, че не
оценяваме докрай колко е важна Бузлуд-
жа за политическото оцеляване на БСП
в най-мътните бури на прехода.

Нали знаете, че България е уникална с
нещо - единствено в нея от всички страни
в Източна Европа бившата комунистиче-
ска партия не само оцеля, но остана траен
фактор в политическия живот. Толкова
много недоразумения и безличия се

СНИМКА АРХИВ ДУМА

ИЛЮСТРАЦИЯ АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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За лявата идея, за приемствеността
в политиката и за бъдещето

Българската социалистическа партия става

на 131 години, а нейното Младежко обедине-

ние едва навлиза в своя “тийнейджърски”

период. Буйни, винаги търсещи справедли-

вост, милостиви и революционни, през

годините младежите защитаваха много

каузи, вътрешни и външни за партията,

основна от които беше тази за приемстве-

ността в политиката. През последното

ГАБРИЕЛ ВЪЛКОВ,
председател
на МО в БСП

За мен Бузлуджа е история,
настояще и бъдеще. Памет-
никът е символ на левите хора
в България - място, изпълнено
с много енергия и вяра. Вяра
в това, че всеки човек може да
живее по-добър и по-справед-
лив живот у нас.

Той се извисява над Бал-
кана от 41 години, напомняй-
ки за миналите, показвайки на
настоящите и завещавайки на
бъдещите поколения мястото,

откъдето тръгва лявата идея в България. Именно заради
това за мен като социалист този паметник е свещено място,
където ходя всяка година, за да мога заедно с моите прияте-
ли и другари да отпразнувам рождения ден на нашата пар-
тия - БСП. Бузлуджа е място, за което всеки българин е
чувал, а всеки член и симпатизант на нашата партия уважа-
ва и почита.

Изключително важно за БСП е да направи всичко възмож-
но за запазването на монумента, защото партия без история
е организация без бъдеще. Трябва да помним къде Димитър
Благоев - Дядото е основал организираното социалистиче-
ско движение и да го предаваме на следващите поколения.
Само така БСП ще продължи да съществува поне още 130
години и да се бори срещу социалните неравенства и не-
справедливости.

Паметникът на връх Буз-
луджа за мен е символ и за-
това смятам, че е важно да
го съхраним.

Именно там е родното
място на социалистическото
движение в България. Пост-
роен е от народа, с публич-
ни дарения и с всеотдайното
участие на най-добрите

ИВОМИРА
ГЕОРГИЕВА,
член на
Оперативното
бюро на МО в БСП

За мен Бузлуджа е не само
паметник, а и част от мен.

Никога няма да забравя
първия път, когато посетих
това великолепно място,
изпълнено с толкова магнетич-
на енергия. Беше зима, всичко
беше потънало в сняг. Спрях-
ме колата на паркинга, долу
до горящите факли, и поехме

нагоре към “летящата чиния”. Струваше ми се толкова далеч
и толкова възвишена. Колкото повече приближавах, толкова
повече енергията на това място ме зареждаше с позитивизъм.
Вървяхме по снежната неотъпкана пътечка нагоре, чуваха се
само нашите стъпки по първия сняг. Вървейки нагоре, си
мислех, че сякаш времето е спряло тук, обърнах се за миг
назад и ме озари безкрайността на Балкана. Не само спокой-
ствие, но и красота. Вече се бяхме качили там горе, на маг-
нетичния паметник, а гледката, която се открива от него, ме
завладя за цял живот. Така и до днес, вече 12 години не
пропускам да ходя колкото мога по-често на Бузлуджа и да
си взема частицата от мен, която ме зарежда.

Пожелавам на всеки на намери своята Бузлуджа, която да
го изпълва с положителни емоции.

За мен Бузлуджа е памет! Паметта на времето, истори-
ята, символ на лявата идея! Поопрашен, посъборен, но не
и забравен. Бузлуджа е онази червена звезда, която не
угасва в сърцето! Застанал на каменистия първенец, Буз-
луджа прилича на летяща чиния, но не е среща с друг вид,
а среща с историята!

ИЛИЯ ИЛИЕВ, секретар с ресор
„Земеделие и селско стопанство”
в Оперативното бюро на МО в БСП

български архитекти, худож-
ници, скулптори и инженери,
както и доброволци от
ДКМС - тогавашната социа-
листическа младеж. Постро-
ен е с мисъл и с почит. По-
чит към мястото, на което са
се разиграли няколко важни
исторически събития. Бузлу-
джа е буквално “парче исто-
рия”.

Казват, че човек без роди-
на е като дърво без корени.
Е, Бузлуджа за мен е точно
това: коренът на Българска-
та социалистическа партия.
Тя е символ на приемстве-

СИЛВИЯ ЙОРДАНОВА, член на
Оперативното бюро на МО в БСП

ност - между миналото и на-
стоящето, между старите
членове на партията и нови-
те. И като такъв е важно да
я съхраним и да я честваме.

десетилетие Младежкото обединение в БСП

много пъти захващаше темата за спасяване-

то на историческия паметник на връх

Хаджи Димитър (по-известен със старото си

име Бузлуджа), който те са приели за символ

точно на тази приемственост. Помолихме

част от ръководството на Младежкото

обединение в БСП да довърши изречението

“За мен Бузлуджа е...” Вижте отговорите.
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НИКОЛАЙ ПЕНЧЕВ, член на
Оперативното бюро на МО в БСП

СНИМКИ АРХИВ ДУМА

Бузлуджа е крепител на па-
метта, неин стожер и отраже-
ние. Едва ли има друго място
по света, запечатало в себе си
толкова историческа тежест -
от хълма, превърнал се в по-
следен одър на безстрашния
Хаджи Димитър, през създава-
нето на Българската социалде-

НИКОЛА ВАНКОВ, зам.-председател
на МО в БСП с ресор „Масови
мероприятия”

За мен Бузлуджа е по-
пулярното име на най-го-
лемия идеологически мо-
нумент на комунистиче-
ския режим в България.

“Издигнат е през 1981
г. на връх Хаджи Ди-
митър, повече известен
със старото си име връх
Бузлуджа, в чест на Буз-
луджанския конгрес,
проведен на същото мяс-
то през 1891 г. На кон-
греса е учредена Българ-
ската социалдемократи-
ческа партия, за чийто
наследнички се считат
БКП и нейната приемнич-
ка БСП. Връх Бузлуджа и Паметникът са светиня за
българските комунисти до 1989 г...”

Толкова от “Уикипедия”!
Всъщност паметникът на Бузлуджа е нещо много

повече. Паметникът е символ, символ на социализма,
на лявата идея, на другарството. Този чутовен връх
събира всяка година от десетилетия насам социалисти,
симпатизанти, родолюбци за почит и признателност
към първите вдъхновители на социалистическото дви-
жение у нас. Не просто впечатляващата архитектура и
приказната локация на паметника, а самата енергия,
която носи, е несъизмерима с никоя друга. Традицион-
ният събор, който се провежда ежегодно, е сякаш оли-
цетворение на самата БСП, защото свърза млади и
възрастни, защото носи изконни традиции, защото при-
помня най-ярките и истински принципи на социализма
-  солидарност, равенство, другарство.

Всяка година идва денят, в който планината се об-
лича в червено. Струпват се хиляди хора - мъже и
жени, млади и възрастни, от всички краища на Бълга-
рия. Хора, различаващи се по много характеристики и
белези, но всички заедно, обединени от общи идеали,
ценности и принципи. Съмишленици, събратя и друга-
ри. Това е незаменимото в БСП, това ни отличава от
всички останали. Докато съхраняваме и пазим тради-
циите и духа на Бузлуджа, тази партия ще продължава
да съществува и да защитава принципите си за една по-
справедлива България!

За мен Бузлуджа е свещено място, истински дом на социалис-
тите и всички леви хора. Бузлуджа е сила, традиция, спомен и
бъдеще. Паметник, символ на някогашното единство на българския
народ и днешната липса на национална и историческа отговорност.
Бузлуджа е място за ежегодна равносметка, на което да се запита-
ме: “Достойни социалисти ли сме?” и “Помогнахме ли на някого,
бяхме ли винаги сред хората, за да се борим за тяхната справедли-
вост, защитихме ли тези, без чийто труд днес няма да я има Бълга-
рия?”. Успеем ли да отговорим положително на тези въпроси, сами
и честни пред себе си, гордо можем да заявим, че сме избрали прав
път и вярно го следваме. Дано никога не пустеят пътеките, които
водят към вековния връх Бузлуджа, да са изпълнени с верни на
идеята социалисти, които честно могат да си отговорят на горепо-
ставените въпроси. Бузлуджа и идеите, попили във вековната зеле-
нина, са нашето бъдеще, не само на социалистите, но и на всички български граждани.

ГЕОРГИ ХРИСТОВ, секретар „Международна дейност и
законодателни инициативи” в Оперативното бюро на МО в БСП

мократическа партия, закриля-
ща ценностите на достоен,
нравствен човешки живот и
държавни институции, гаранти-
ращи правата на човека, до из-
граждането на монумента, кой-
то да приеме в себе си провеж-
дането на стотици значими
събития. За съжаление, сега

Бузлуджа отново е отражение
на историческото време -
опърпан, разграбен, изоставен,
спящ гигант. И макар всяка
негова ценност да е неумолимо
изтръгната, неговата хубост не
увяхва, неговата осанка стои,
за да олицетвори историята.
Именно затова се нарича па-
метник - той не само съхранява
паметта, но и я отразява, той е
огледало на времето и общест-
вото, за да може то да види своя
портрет в неговия немилостив
облик. А единствено след като
види красотата насред гротес-
ката, съвършенството иззад ру-
ините, то може отново да извае
битието си.

Страниците подготви
МО в БСП
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Едно много специално
събитие привлича погледа на
ценителите към последните
дни на юли - Международният
джаз фестивал във Варна. За
31-ви път в Английския двор
на Археологическия музей ще
се смесят музикални текстури
и оригинални джаз-еквилибри-
стики. Фестивалът се открива
на 29 юли от 20,30 ч. и ще
продължи 3 дни, научи ДУМА
от Нина Локмаджиева.

И този път създателят на
форума и негов постоянен
двигател Анатолий Вапиров е
открил певци и музиканти, ко-
ито ще жонглират със стило-
вете и ще прегазват клишета-
та, за да създадат незабрави-
ми звукови пейзажи за публи-
ката във Варна.

Триото на Кристиан Ба-
канич от Австрия открива
фестивала на 29 юли. Самият
Кристиан Баканич свири на
акордеон, клавишни и перку-
сия заедно с Кристиан Вендт
(контрабас) и Йорг Хаберл
(барабани). Музиката им се
движи между джаза, тангото
и модерните груувове на
клубната сцена.

Същата вечер ще слушаме
Антонио Флинта квартет от
Италия. Антонио Флинта е
пианист, композитор и педа-
гог, роден в Чили. Като дете
живее в Перу, Италия и Испа-
ния, а на 14 години започва да
свири на пиано, повлиян от му-
зикалната среда на семейство-
то на майка си в Мадрид. На
17 учи физика в университета,
но скоро разбира, че музиката
е неговото призвание. Посе-
щава майсторски класове с
Бари Харис, Боб Моузес, Чък
Израелс и печели стипендия за
музикалния колеж “Бъркли” в

Световният мюзикъл “Алиса в огле-
далния свят” по романа на Луис Карол,
продукция на “Бон-Бон Мюзик”, ще
бъде представен на открито в София и
Велико Търново през август. В третия
ден от най-топлия месец Летният те-
атър на старопрестолния град посреща
талантливите деца-актьори от “Бон-
Бон” за премиерата на продукцията,
включена във фестивала “Сцена на ве-
ковете”. На 9 август “Бон-Бон” се връща
в столицата, за да представи “Алиса в
огледалния свят” на Sofia Summer Fest
(Южен парк II, зад музея “Земята и хо-
рата”), научи ДУМА от Йоана Ивано-
ва, пиар и артистичен мениджър на
“Монте мюзик”.

Следвайки сюжетната линия на мю-
зикъла, решавайки загадките във всяко ква-
дратче от шахматната дъска по пътя към

Бургас е домакин
на националните
награди за стендъп

Националните награди за

стендъп комедия “Golden Mic

Awards” се връчват за втора по-

редна година в рамките на три-

дневен фестивал

(28-30 юли) в Бур-

гас. Един от уча-

стниците ще си

тръгне с 31-санти-

метрова златна

статуетка, с при-

близително тегло

от 2 кг. През

първите 2 дни се-

дем комедианти дневно ще пред-

ставят 20-минутен сет от сво-

ето шоу. На 30 юли е церемони-

ята по награждаването. Веднага

след нея най-заслужилият ще се

качи на сцената, за да представи

цялото шоу, с което печели при-

за. Освен наградата на журито,

участниците се борят за отличи-

ето на публиката, което се оп-

ределя чрез отворено гласуване

на сайта www.goldenmic.eu до

29 юли 23,59 ч., и награда на

гилдията, която се определя чрез

затворено гласуване измежду

всички регистрирани за участие

комедианти. Водещ на наградите

е популярният влогър Стефан По-

пов-Chefo.

Кампанията „Зелени
библиотеки” гостува
в парковете на София

Инициативата на Столична-

та библиотека, която се провеж-

да за осма година, включва “Зеле-

на библиотека в парковете на

София” и “Библиотека в планина-

та”. Тазгодишното издание за-

почва на 30 юли в парк “Гео

Милев”. Арт програмата включва

срещи с любими поети, които ще

раздават свои нови книги с авто-

графи, тематични изложби, музи-

кални изпълнения на живо. Деца-

та могат да участват в образо-

вателни STEM игри, в забавно

програмиране, да се запознаят с

популярната в Корея национална

игра тухо и да изработят кукли

от традиционна корейска хартия.

Ще получат първите си уроци по

рисуване с ръководителя на дет-

ското арт ателие художника

Христо Кърджилов. Навсякъде ще

бъде мобилният филиал - Библи-

обус. Програмата продължава на

6 август в парк “Заимов”, 7 - Бо-

рисова градина, 13 - Южен парк,

14 - парк “Св. Троица”, 20 - За-

паден парк, 21 - Зоопарк,

27 - Северен парк, 28 - парк “Ви-

тоша”, пред хижа “Алеко”.

Çàïî÷âà Ìåæäóíàðîäíèÿò
äæàç ôåñòèâàë
„Âàðíåíñêî ëÿòî”
Английският двор на Археологическия музей отново става място
за срещи и импровизации в прохладните нощи край морето

Бостън. Там учи композиция,
аранжимент и импровизация.
Връща се в Рим, където сфор-
мира собствено трио с Робер-
то Бучи (контрабас) и Клау-
дио Джоанини (барабани). И
като квартет - с Лучано Оро-
лоджи - саксофон, музиканти-
те са обиколили джаз фестива-
ли, театри и клубове по целия
свят, винаги изпълнявайки соб-
ствена музика.

Хармония от човешки гла-
сове ще озвучи на 30 юли дво-
ра на музея. Спектрум вокал
бенд (България) заплита екс-
перименти в собствен стил,
съчетание на поп, фънк, джаз
и етно с бийтбокс. Членовете
на групата са Боряна Йорда-
нова, Весела Морова, Даниел
Николов, Янко Янков и Кон-
стантин Бейков. От 2012 г.
досега имат участия във всич-
ки значими джаз форуми и
сътрудничество с водещи
български музиканти. През
септември 2021 г. излезе вто-
рият им самостоятелен албум
“Singerprints”.

Във втората част на вечер-
та своите силни, лирични и
оригинални композиции ще
представи Алф Карлсон &
Иржи Котача квартет от швед-
ски, чешки и словашки джаз
музиканти. Голяма част от
композициите са аранжимен-
ти на чешки, словашки и швед-
ски народни мелодии и модер-
но електронно звучене. Алф
Карлсон е писал музика за Но-
беловите награди, а Иржи
Котача е номиниран за чешки-
те “Грами” - наградата “Ан-
дел”, през 2020 г.

Антони Дончев ще се поя-
ви със своето трио в третата
фестивална вечер - на 31 юли.
С името му са свързани почти

Силна е и съпътстващата
програма на форума. Естест-
вено продължение на музика-
та в дните на фестивала ще са
постерите на Мария Зафирко-
ва Jazz Divas forever. Влади-
мир Гаджев ще води кинопо-
редица с джаз свидетелства в
Дома на архитекта с начало
18 ч. Афтър парти ще върви в
клуб “Menthol” на плажа. Бог-
дан Богдев представя “Азбука
на жеста” - живопис и рисун-
ки, в Дома на архитекта. От
6 юли в “МЕСО+” Георги Па-
сев показва “Ранните кoшмари
на съгрешилия вегетарианец”
- живопис, рисунки. Гуруто на
график дизайна във Варна и
страстен поддръжник на джаз
фестивала Димитър Трайчев
показва реализирани проекти
на CD digipak “Хвърли го” в
Pibooks - книжарница и спе-
циално място на ул. “Бдин” 1.
Изложбата продължава до
7 септември.

Джаз фестивалът “Вар-
ненско лято” се реализира с
финансовата подкрепа на
фонд “Култура” на община
Варна.

Ìþçèêúëúò „Àëèñà â îãëåäàëíèÿ ñâÿò” ùå
çàðàäâà äåöàòà âúâ Âåëèêî Òúðíîâî è Ñîôèÿ

и вокално майсторство, уникалните кос-
тюми оставят зрителите без дъх, недо-
умявайки как е възможно деца да играят
така професионално, без присъствие на
нито един голям актьор на сцената.

Мюзикълът “Алиса в огледалния
свят” на композитора Пиърс Чатър Ро-
бинсън, по текст и стихове на Крис Бле-
кууд, вече 10 години не слиза от сцените
на театри по целия свят. Българската му
адаптация е изключително амбициозен и
мащабен проект, осъществен благодаре-
ние на безграничното въображение на
творческия екип, в който участват над
50 деца между 4 и 15 години.

Създадената през 1995 г. от Рози Ка-
раславова група “Бон-Бон” е символ на
качество, стил и талант. Основната й
мисия е да възпитава децата в любов
към музиката и изкуството.

СНИМКА “БОН-БОН МЮЗИК”

всички престижни изяви на
българския джаз през послед-
ните години. Диригент на Биг
бенда на БНР от 2010 г., пре-
подавател по пиано в НМА
“П. Владигеров” и ЮЗУ “Не-
офит Рилски”, Антони Дончев
е ярък пример за съвременен
музикант, който с лекота и
умение се справя с разнород-
ните форми на музициране в
началото на XXI век. Вокалът
на триото Павел Терзийски
използва гласа си като музика-
лен инструмент и импровизи-
ра в различни жанрове. Своя-
та класа и харизма в триото
внася и легендарният в музи-
калните среди Росен Захариев
- тромпет, корнет, флюгелхорн
и перкусия.

Шарън Кларк квартет от
САЩ влива класически амери-
кански джаз във варненския
фестивал. Самата Шарън е
била солистка на оркестъра на
Дюк Елингтън, оркестър Джаз
мастъруъркс към Смитсониън
(SJMO), симфоничните оркес-
три на Ричмънд и Балтимор.
Участвала е в безброй фести-
вали в страната и чужбина.

дома, Алиса и малките актьори от “Бон-
Бон” ще запленят публиката в Летния теа-
тър във Велико Търново с талантливата
си игра. Редуващите се картини - май-
сторски разработени от творческия екип
на спектакъла, брилянтната хореография

СНИМКА КАТАЛОГ ДЖАЗ ФЕСТИВАЛ “ВАРНЕНСКО ЛЯТО” 2022

Кристиан Баканич трио открива фестивала
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- Кога ще излезеш на среща
с мен?

- Като стана на 18.
- А сега на колко си?
- На 21.

Далеко е Народний съд! Грабете!
Плячкосвайте един през друг без свяст!
Народът няма скоро да се сети,
та сметка да подири той от вас!

Вий виждате: съзнанйе слабо грее
при тоз великотърпелив народ!
Вий виждате, че още Той не смее
дори да вярва в по-добър живот!

Плячкосвайте, грабете без пощада,
додето като просяк оголей!
И нека никой се от вас не нада,
че гняв гърдите му ще разлюлей!

Но щом изтръгнете последний залък
из разкървавени му зъби -
ще чуйте вий и в тоз народец малък
на мъстта велика страшните тръби.

1899 г.

ДОКТОР СПАС

И НЕГОВИТЕ

ПАЦИЕНТИ

- Можеш ли да мериш с
шублер?

- Да.
- Добре, ето ти. Колко е?
- Шублер, шублер и поло-

вина!...

КЬОШЕ НА КЛАСИКА

Кирил ХРИСТОВ

ÃÐÀÁÅÒÅ

ЛАФ НА БРОЯ

Митар МИТРОВИЧ

Промитите мозъ-
ци са най-подходящи
за паниране.

Георги ГЪЛОВ

РЕФОРМАТА

Лекарят основно прегледа рефор-
мата и я попита за сетен път:

- Помните ли нещо, къде бяхте
преди побоя?

Реформата въздъхна, затвори очи и
всичко си спомни. Сутринта едва-едва
се надигна от леглото си. Беше гладна,
недоспала, имаше и силно главоболие.
Всички говореха, че без реформа
държавата отива на кино, и то на стар,
черно-бял филм, говореха, ама не й
обръщаха внимание. Никой не я прие,
всички я подритваха или я подминава-
ха, като извръщаха глави настрана.

Вчера я напъдиха от онова място,
където бъркаха голямата супа на обра-
зованието. Още на вратата я спряха.

- Къде си тръгнала? - викат.
- Вътре - беше признала рефор-

мата, - нали непрекъснато казвахте,
че вие първи ще извършите проме-
ни и реформи в училищата. Ето ме,
аз съм реформата.

Онези се спогледаха.
- Пропуск имаш ли?
- Нямам!
- Не може! Махай се!
- Ама аз... - опита се да каже рефор-

мата. - Какво ще правите без реформа!
- Гледай я ти! - рекоха грубо па-

зителите. - Въпросът е с тебе какво
ще правим!

Пред министерството на здраве-
то стояха много хора, всичките обле-
чени в бели престилки. Реформата
най-възпитано рече:

- Извинете, може ли да вляза
вътре. Аз съм новата реформа и тряб-
ва да помагам.

Хората с бели престилки се
обърнаха и рекоха:

- Бе, ти чуваш ли се! Стига реформи
и гламавщини! Ела да протестираме тука
срещу системата! Хората ще ни преби-

ят с камъни накрая, така да знаеш!
Реформата си спомни какво напра-

ви след това - отиде при селяните.
- Здравейте, селяни. Аз съм нова-

та реформа, за която толкова много
ви говорят. С мен начело всичко ще
се преобрази, всичко ще тръгне по
нов път. И най-после...

Селяните размахаха колове и
брадви и занареждаха:

- Да вземеш да се махаш от тука!
Що първо не си правите реформата
по градовете? Ама не! Всички със
селото се захващат, само закони и
документи пишат, а главите им праз-
ни и всичко им е нефелно! Да се
махаш от тука, да не те почваме ние!

Реформата си спомни, че хич не
се колеба и  се махна. После тя отиде
пред къщата на властта.

- Кой хлопа? - попита мързеливо
охраната.

- Реформата! Искам да говоря с
най-важния човек в държавата. Този,
който коли, беси и управлява. Много
е важно лично да ме види и чуе!

- Ела в приемното време. И да но-
сиш всичките си документи.

- Кой беше? - чу се глас отвътре.
- Просякиня някаква - рече охра-

ната, - ама аз я разкарах. Много съм
добър в това!

А късно вечерта в парка едни
здравеняци я препънаха и мълчаливо
започнаха да я налагат яко. Това по-
мнеше реформата и това разказа.

Лекарят внимателно я изслуша, а
после кротко й рече:

- Трябва повече да си почиваш и
да се храниш редовно. Не се насил-
вай много, давай го по-спокойно.
Скоро ще се оправиш, всичко ще ти
мине. Раните ти не са страшни. Уда-
рите са нанесени с тъп предмет, най-
вероятно с глава. Разбираш ли ме?

Реформата кимна:
- Много добре разбирам всичко.

ФОЛКБИТАК

Търся да се запоз-
ная с човек, който се е
успокоил, когато са му
казали да се успокои!

ПАРДОН

Гинчо ПАВЛОВ

ПЪРВА ЧАСТНА, ВТОРА ГЛУХА

- Миме, хайде да излезем!
- Не мога, Ванко, голям грозник си!
- Ама имам добро сърце!
- Е, аз нямам нужда от трансплантация!

В ОЧАКВАНЕ
НА ГЛАСУВАНЕТО

Биха се вещо...
Кого ще разнищят?
Лошото Нещо
или Доброто Нищо?

КОЛЕЛОТО ЗА ЛЕТИЩЕТО

Един се загубил в гората. Лутал
се ден, два, три... На четвъртия
срещнал човек:

- Брато, слава Богу, че те срещ-
нах. От три дни се лутам изгубен...

- И к’во се радваш? Аз пък се
загубих преди месец!

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...

БЪЛГАРСКАТА
НАЦИЯ Е
ОБЕДИНЕНА
ОТ БЪЛГАРСКОТО
НАЦИОНАЛНО
РАЗЕДИНЕНИЕ.
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ТЕЛЕЦ

Ще се  опитвате да
анализирате чувствата
и отношенията си с
околните, което ще ви
се отдаде.

ОВЕН

Не губете контакт с
вашето вътрешно аз.
Днес ще сте особено
чувствителни и дори
обидчиви.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще работите бавно и
внимателно, ще дейст-
вате предпазливо. Не-
типичен подход за вас,
но уместен.

22 май - 21 юни

РАК

Ще се занимавате пре-
димно със собствената
си личност, отколкото
с каквото и да е друго
занимание.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще сте доста по-чув-
ствителни, емоционал-
ни, интуитивни, възпри-
емчиви и творчески на-
строени.
.

23 юли - 23 август

ДЕВА

На преден план ще из-
лязат проблемите със
свободата. Импулсът
към независимост е
силен.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще се чувствате анга-
жирани. Отговорното
ви отношение няма да
ви позволи разни вол-
ности.
.
24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Оптимизмът ще замес-
ти мятането от едно
настроение в друго и
ще се радвате на живо-
та.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Когато искате да раз-
сеете кошмар, не тряб-
ва да затваряте очи, а
широко да ги отвори-
те.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не са изключени кон-
фликти. Опитайте се
да разберете гледната
точка на човека срещу
вас.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Не се опитвайте да
налагате позицията си
на всяка цена. Бъбри-
востта няма да  ви
помогне.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се втурнете да по-
чиствате нещата на-
около. Най-добре е да
започнете с вътрешна-
та подредба.

ХОРОСКОП

СЪБОТА НЕДЕЛЯ ПОНЕДЕЛНИКДНЕС

34
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

35
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

33
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - ‰ÂÚÒÍË

ÙËÎÏ
10.00 ì¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡î - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
11.10 ìƒË‚Ëˇ ‘‡ÌÍ ‚ ¿‚ÒÚ‡-

ÎËˇî - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ìΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ
14.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.10 ìƒË‚Ëˇ ‘‡ÌÍ ‚ ¿‚ÒÚ‡-

ÎËˇî - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ìΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - ÙËÎÏ

/6 ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/(16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏˇÌ‡Ú‡ - —ÎÓ‚ÂÌËˇ, ‰Ó-
ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍÓ ÓÒÚ‡Ì‡ÎÓî

- Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.15 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
02.00 ƒÊËÌÒ /Ô/
02.30 «Ì‡ÂÚe ÎË, ˜Â...
02.40 ì ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍÓ ÓÒÚ‡Ì‡ÎÓî

- Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/
05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/
05.40 ì“‡ÈÌ‡Ú‡ Ì‡ ·‡·‡î - ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.17

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.99, 100
/ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ/

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.18 /ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ/

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.18

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.5

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

/Ô./

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.50 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.35 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî Ò

¿ÎÂÍÒÂÈ œËÏ‡ÌÓ‚

19.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 √ÓÎˇÏ ˛·ËÎÂÂÌ ÍÓÌˆÂÚ

Ì‡ √Ë„ÓËÈ ÀÂÔÒ

00.00 ì¿È‚‡ÁÓ‚ÒÍË. Õ‡ „Â-

·ÂÌ‡ Ì‡ ‚˙ÎÌ‡Ú‡î -

‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

00.55 ìœ‡ÁÌÛ‚‡È, ¬‡Òˇ! ŸÂ

ÒÂ ÒÂ˘ÌÂÏ Ì‡ ¡‡ÎËî -

ÙËÎÏ

02.55 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìÃÎ‡‰ÂÊ˙Ú ÓÚ Ì‡¯ÂÚÓ

„Ó·Ë˘Âî - ÙËÎÏ

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/

03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/

05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ìî /Ô/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ-

‰‡ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ

Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/

23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

СЛЪНЧЕВОПРОМЕНЛИВО С ДЪЖДПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

≈ÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ —ÏÓÎÂÌÒÍË ÛÍ-
ÂÔ‚‡ ·˙Î„‡ËÚÂ ‚˙‚ ‚ˇ‡Ú‡

œË ˆ‡Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÛÎÚ‡Ì ÃÂıÏÂ‰ IV
ÔÂÁ ˛ÎË 1669 „., ÍÓ„‡ÚÓ ÒÚ‡Ì‡ ÒÚ‡¯-
ÌÓÚÓ Ë Ì‡ÒËÎÒÚ‚ÂÌÓ ÔÓÏÓı‡ÏÂ‰‡Ì˜‚‡ÌÂ
Ì‡ ·˙Î„‡ËÚÂ ‚ Ó·Î‡ÒÚÚ‡ ÓÍÓÎÓ —ÏÓÎÂÌ,
ÚÛˆËÚÂ Ì‡Ô‡‚Ëı‡ ÏÌÓ„Ó Ô‡ÍÓÒÚË. ŒÚ ÊË-
ÚÂÎËÚÂ Â‰ÌË ÔÓÏÓı‡ÏÂ‰‡Ì˜Ëı‡, ‰Û„Ë ËÁ-
·Ëı‡, ‡ ÚÂÚË ËÁ·ˇ„‡ı‡ ‚ „ÓËÚÂ. “ÛˆËÚÂ
ËÁ„ÓËı‡ ˆ˙Í‚‡Ú‡ ì—‚. ‡ÔÓÒÚÓÎË œÂÚ˙
Ë œ‡‚ÂÎî, ÏËÚÓÔÓÎËˇÚ‡ Ë ·Ó„ÓÒÎÓ‚ÒÍÓÚÓ
Û˜ËÎË˘Â. ¬ÒË˜ÍË ÍÌË„Ë Ë ÔÓÏ‡„‡Î‡ ÛÌË-
˘ÓÊËı‡, ‡ ÒÍ˙ÔÓˆÂÌÌÓÒÚËÚÂ ‡Á„‡·Ëı‡.

“ÛˆËÚÂ ÔÓËÒÍ‡ı‡ ‰‡ Á‡ÎÓ‚ˇÚ —ÏÓÎÂÌ-
ÒÍËˇ ÂÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ, ÌÓ ÚÓÈ Ò „ÓÎˇÏ‡
„ÛÔ‡ ·˙Î„‡Ë ÔÂÁ Â‰Ì‡ ÌÓ˘ ÛÒÔˇ ‰‡
ËÁ·ˇ„‡ Ë ÒÂ Ì‡ÒÚ‡ÌË ‚ –‡ÈÍÓ‚Ó. “‡Ï ·ˇı‡
Ì‡ÏÂËÎË ÔË·ÂÊË˘Â Ë ÏÌÓ„Ó ·˙Î„‡Ë
ÓÚ ÓÍÓÎÌËÚÂ ÒÂÎ‡.

Õ‡Ó‰˙Ú, Í‡ÚÓ ‚ËÊ‰‡¯Â, ˜Â ÔË ÌÂ„Ó
ÒÂ Ì‡ÏË‡ ‰ÛıÓ‚ÌËˇÚ ÏÛ ‚Ó‰‡˜, ÒÂ ÓÍÛ‡-
ÊË, Ò˙‚ÁÂ ÒÂ Á‡ ÌÓ‚‡ ·Ó·‡ Ò ÚÛˆËÚÂ Ë
ÛÔÓËÚÓ ·‡ÌÂ¯Â ‚ˇ‡Ú‡ ÒË. “‡Í‡ ÚÓÈ
Á‡Ô‡ÁË ÓÚ ÔÓÏÓı‡ÏÂ‰‡Ì˜‚‡ÌÂ ÓÍÓÎÌËÚÂ Ì‡
–‡ÈÍÓ‚Ó ÒÂÎ‡ Ë Ò‡ÏÓÚÓ –‡ÈÍÓ‚Ó.

≈ÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ —ÏÓÎÂÌÒÍË ÔÂÊË-
‚ˇ ‚ ÒÂÎÓ –‡ÈÍÓ‚Ó Â‰Ì‡ „Ó‰ËÌ‡. “ÛˆËÚÂ

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 29 ˛ÎË —‚. Ò‚˘Ï˜Í ¬ËÒ‡ËÓÌ, ÂÔ. —ÏÓÎÂÌÒÍË. —‚. Ï˜Í  ‡ÎËÌËÍ. —‚. Ï˜ˆ‡ —Â‡ÙËÏ‡ ‰Â‚Ëˆ‡

Ó·‡˜Â Ú˙ÒÂı‡ Ò„Ó‰ÌÓ ‚ÂÏÂ ‰‡ „Ó ÔÓ„Û-
·ˇÚ, Ú‡ ‰‡ ÌˇÏ‡ ÍÓÈ ‰‡ ÔÓ‰‰˙Ê‡ ·Ó˜Â-
ÒÍËˇ ‰Ûı Ì‡ ·˙Î„‡ËÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ ÚÂ ·ˇı‡
ÓÚÔ‡‰Ì‡ÎË ‰ÛıÓÏ ÓÚ ÒÔÓÎÂÚˇÎÓÚÓ „Ë ÁÎÓ.
œÓÏÓ˘ ÌÂ Ë‰‚‡¯Â ÓÚÌËÍ˙‰Â ‰Û„‡‰Â Ë
Ò‡ÏÓ ÂÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ „Ë ÛÍÂÔ‚‡¯Â
‚˙‚ ‚ˇ‡Ú‡ Ë Ì‡‰ÂÊ‰‡Ú‡, ˜Â ÚÓ‚‡ ÁÎÓ ˘Â
ÏËÌÂ Ë ˘Â Ì‡ÒÚ˙ÔˇÚ Ô‡Í ‰Ó·Ë ‰ÌË.

¬ ‡ÌÌÓÚÓ ÛÚÓ Ì‡ 29 ˛ÎË 1670 „.
ÂÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ —ÏÓÎÂÌÒÍË ·Â Ú˙„Ì‡Î,
ÔË‰ÛÊÂÌ ÓÚ 10 ‰Û¯Ë Óı‡ÌËÚÂÎË,
‚ÒË˜ÍË Ì‡ ÍÓÌÂ Ë ‰Ó·Â ‚˙Ó˙ÊÂÌË, ÓÚ
ƒÓÎÌÓ Á‡ √ÓÌÓ ≈ÁÂÓ‚Ó. ÕÓ ÌÂÌ‡‰ÂÈÌÓ ‚
‰ÓÎËÌ‡Ú‡ ÒÂ ÔÓˇ‚Ë „ÓÎˇÏ‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌ‡
˜ÂÚ‡ ÓÚ ÚÛˆË. —ÎÂ‰ ÚÂÊ˙Í Ë Í˙‚‡‚ ·ÓÈ
ÚÛˆËÚÂ Á‡ÎÓ‚Ëı‡ ÊË‚Ë ÂÔËÒÍÓÔ‡ Ë ÌÂ„Ó-
‚ËÚÂ Óı‡ÌËÚÂÎË. “Â „Ë Ó·ÂÁÓ˙ÊËı‡,
‚˙Á‡ı‡ ËÏ ˙ˆÂÚÂ Ì‡Á‡‰ Ë ·˙ÁÓ „Ë
ÔÓ‚Â‰Óı‡ Í˙Ï —ÏÓÎÂÌ, Á‡ ‰‡ ÌÂ ·Ë ‰‡ „Ë
Á‡ÒÚË„ÌÂ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ˜ÂÚ‡, ‰‡ „Ë ÓÒ-
‚Ó·Ó‰Ë Ë Î˛ÚÓ ‰‡ ÒË ÓÚÏ˙ÒÚË.

¬ —ÏÓÎÂÌ ÔÓ Á‡ÔÓ‚Â‰ Ì‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ Ì‡È-
Ô˙‚Ó Ò ‰Ó·Ó Ë ÍÓÚÍÓ ÒÂ ÔÓÏ˙˜Ëı‡ ‰‡
Û·Â‰ˇÚ ÂÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ ‰‡ ÔËÂÏÂ ÏÓ-
ı‡ÏÂ‰‡ÌÒÚ‚ÓÚÓ Ë ÔÓ ÚÓÁË Ì‡˜ËÌ ‰‡ ÓÚÍÛ-
ÔË ÊË‚ÓÚ‡ ÒË, ÔÓÌÂÊÂ ÒÏˇÚ‡ı‡, ˜Â ˘ÓÏ
ÚÓÈ ÒÂ Ò˙„Î‡ÒË Ì‡ ÚÓ‚‡, ÏÌÓ„Ó ÒÍÓÓ Ë
ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ ·˙Î„‡Ë ıËÒÚËˇÌË ·ÂÁÓÔÓÚ-

ÌÓ ˘Â ÔÓÒÎÂ‰‚‡Ú ÔËÏÂ‡ ÏÛ. ≈ÔËÒÍÓÔ˙Ú
ÓÚ„Ó‚ÓË: ì◊Ó‚ÂÍ, ÍÓÈÚÓ ËÏ‡ Î˛·Ó‚ Í˙Ï
·ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ËÒÚËÌ‡, Â ÌÂÔÓÍÓÎÂ·ËÏ
‚˙‚ ‚ˇ‡Ú‡ ÒË. —Ï˙ÚÚ‡ ÏË ˘Â ÏÂ Ì‡Ô‡-
‚Ë ·ÂÁÒÏ˙ÚÂÌ ÔÂ‰ ¡Ó„‡.î

“Ó„‡‚‡ ÚÛˆËÚÂ „Ó ÔÓ‰ÎÓÊËı‡ Ì‡ ÛÌË-
ÊÂÌËˇ Ë ‚ÒÂ‚˙ÁÏÓÊÌË Ï˙˜ÂÌËˇ. (...) ≈ÔË-
ÒÍÓÔ˙Ú ÔÓÌÂÒÂ „‡‚ËÚÂ Ò˙Ò ÒÏËÂÌËÂ.
Õ‡È-ÒÂÚÌÂ Â‰ËÌ ÓÒ‚ËÂÔˇÎ ÚÛ˜ËÌ ËÁÎÂ-
ÁÂ ÓÚ Ú˙ÎÔ‡Ú‡ Ë Ò ÓÒÚ˙ ÌÓÊ „Ó ÔÓ·Ó‰Â
‚ „˙‰ËÚÂ. “ÛˆËÚÂ ÁÎÓ·ÌÓ ÒÂ Ì‡ı‚˙ÎËı‡
‚˙ıÛ ÌÂ„Ó Ò Í‡Ï˙ÌË Ë Ó·ÂÁÓ·‡ÁËı‡ Úˇ-
ÎÓÚÓ ÏÛ.

“Â Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡ı‡ Ì‡ Óı‡ÌËÚÂÎËÚÂ Ì‡
ÂÔËÒÍÓÔ‡ ‰‡ ËÁÍÓÔ‡ˇÚ „Ó· ‚ Â‰Ì‡ ÓÚ „‡-
‰ËÌËÚÂ, ·ÎËÁÓ ‰Ó ıÓË˘ÂÚÓ Ì‡ —ÏÓÎÂÌ, Ë
Ú‡Ï ÔÓ„Â·‡ı‡ ÏÓ˘ËÚÂ ÏÛ. “‡Í‡ Ì‡
29 ˛ÎË 1670 „. ÛÏˇ Ï˙˜ÂÌË˜ÂÒÍË —ÏÓ-
ÎÂÌÒÍËˇÚ ÂÔËÒÍÓÔ ¬ËÒ‡ËÓÌ.

Иконата на светеца в катедралния храм
“Св. Висарион Смоленски” в Смолян,
осветен на 2 юли 2006 г.
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≈ÌÁËÏËÚÂ Ò‡ ÔÓÚÂËÌË ËÎË ÔÓÚÂËÌÓ‚Ë ÍÓÏÔÎÂÍÒË, ÍÓËÚÓ Í‡Ú‡ÎËÁË‡Ú ıËÏË-
˜ÂÒÍËÚÂ Â‡ÍˆËË ‚ Ó„‡ÌËÁÏ‡, Í‡ÚÓ ÔÓÌˇÍÓ„‡ „Ë ÛÒÍÓˇ‚‡Ú ‰Ó Ë Ì‡‰ 1000 Ô˙ÚË.
¡ÂÁ Úˇı ÏÌÓ„Ó ÓÚ Â‡ÍˆËËÚÂ ‚ ÍÎÂÚÍËÚÂ ·Ëı‡ ÔÓÚË˜‡ÎË ÚÓÎÍÓ‚‡ ·‡‚ÌÓ, ˜Â ÌÂ ·Ë
ÏÓ„Î‡ ‰‡ ÒÂ ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚Ë ÔÓ‰‰˙ÊÍ‡Ú‡ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡. ÕÂ‰ÓÒÚË„˙Ú ‰ÓË Ì‡ Â‰ËÌ ÂÌÁËÏ
·Ë ÔÓ‚ÎËˇÎ ‚˙ıÛ ˆÂÎËˇ ÏÂÚ‡·ÓÎËÁ˙Ï.

¬˙ÔÂÍË Ù‡ÍÚ‡, ˜Â Ì‡ÒÚÓˇ˘‡Ú‡ ÛÔÓÚÂ·‡ Ì‡ ÂÌÁËÏËÚÂ Í‡ÚÓ ı‡ÌËÚÂÎÌË ‰Ó-
·‡‚ÍË Ë ÚÂ‡ÔÂ‚ÚË˜ÌË ‡„ÂÌÚË ÒÂ Â ‡Á‚Ë‚‡Î‡ Ò‡ÏÓ ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËˇ ‚ÂÍ, ıÓ‡Ú‡
Ò‡ „Ë ÔËÂÏ‡ÎË ‚ËÌ‡„Ë ˜ÂÁ ÒÛÓ‚ËÚÂ ı‡ÌË ‚ ÏÂÌ˛ÚÓ ÒË.  ¬ ˜Ó‚Â¯ÍÓÚÓ ÚˇÎÓ
ËÏ‡ Ì‡‰ 3000 ÂÌÁËÏ‡, ‡Á‰ÂÎÂÌË ‚ 3 ÍÎ‡Ò‡ - ÏÂÚ‡·ÓÎËÚÌË (Ó·ÏÂÌÌË), ı‡ÌÓ-
ÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË (ÓÚ„Ó‚ÓÌË Á‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËˇ ÔÓˆÂÒ) Ë ı‡ÌËÚÂÎÌË (ÚÂ Ò‡ ‚
Ò‡ÏËÚÂ ı‡ÌË Ë Ò˙˘Ó ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡Ú ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ). Œ„‡ÌËÁÏ‡ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ ÚË
ÓÒÌÓ‚ÌË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏ‡ - ‡ÏËÎ‡Á‡, ÎËÔ‡Á‡ Ë ÔÓÚÂ‡Á‡. ¬ÒÂÍË Â‰ËÌ
ÓÚ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË ÓÚ„Ó‚‡ˇ Á‡ ‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÂÌ ‚Ë‰ ı‡ÌËÚÂÎÌÓ ‚Â˘Â-
ÒÚ‚Ó, Í‡ÚÓ ‡ÏËÎ‡Á‡Ú‡ ÔÓÏ‡„‡ Á‡ Ó·‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÎËÔ‡Á‡Ú‡ Á‡
‡ÁÎË˜ÌËÚÂ Ï‡ÁÌËÌË, ‰‚‡Ú‡ ‚Ë‰‡ ÔÓÚÂ‡Á‡ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ Á‡ Ó·‡·ÓÚ‚‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓÚÂËÌË ‚ ‡ÁÎË˜Ì‡ ÍËÒÂÎËÌÌ‡ ÒÂ‰‡ (ÔÓÏ‡„‡Ú Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Í‡ÍÚÓ
‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, Ú‡Í‡ Ë ‚ Ú˙ÌÍËÚÂ ˜Â‚‡). — ‚˙Á‡ÒÚÚ‡ Ë Á‡‡‰Ë ÌÂÁ‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌËˇ
Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ ÚˇıÌÓÚÓ ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚Ó Ì‡Ï‡Îˇ‚‡. ¬ÒË˜ÍË ÒÛÓ‚Ë ı‡ÌË Ò˙‰˙Ê‡Ú
ı‡ÌËÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, ÍÓËÚÓ ‰ÂÈÒÚ‚‡Ú Ò˙‚ÏÂÒÚÌÓ Ò ˜Ó‚Â¯ÍËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË
ÂÌÁËÏË. “‡Í‡ ı‡Ì‡Ú‡ ÒÂ ÒÏËÎ‡ ÔÓ-·˙ÁÓ, Ú˙È Í‡ÚÓ ÒÂ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ ÂÌÁËÏÌ‡Ú‡
ÚÂÊÂÒÚ ÓÚ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Á‡ ÚˇÎÓÚÓ.

¿ÍÓ ‰ÓË Ò‡ÏÓ Â‰Ì‡ ÓÚ ‚‡ÊÌËÚÂ Ò˙ÒÚ‡‚ÍË - ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ·ÂÎÚ˙ˆË ËÎË Ï‡Á-
ÌËÌË, ÌÂ ·˙‰Â ÛÒ‚ÓÂÌ‡ Ô‡‚ËÎÌÓ, ‚ ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ ÔÓˇ‚ˇÚ ÔÓ·ÎÂÏË Ò
˜ÂÌËˇ ‰Ó· Ë ·˙·ÂˆËÚÂ, Á‡ÚÎ˙ÒÚˇ‚‡ÌÂ, ‚ËÒÓÍÓ Í˙‚ÌÓ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ, ÍÓÊÌË ÔÓ·ÎÂ-
ÏË, Ì‡ÚÛÔ‚‡ÌÂ Ì‡ ÚÓÍÒËÌË ‚ ÚˇÎÓÚÓ, „‡ÁÓ‚Â Ë ‰.

¿ÍÓ Â‰ÌÓ ÚˇÎÓ ËÏ‡ ÂÌÁËÏË ‚ ËÁÓ·ËÎËÂ, ÚÓ Â ËÁÔ˙ÎÌÂÌÓ Ò ÊËÁÌÂÌ‡ ÂÌÂ„Ëˇ.
«‡ÚÓ‚‡, ‡ÍÓ ÒÂ ˘‡‰ˇÚ ÚÂÎÂÒÌËÚÂ ÂÌÁËÏË, ˘Â ËÏ‡ÚÂ ÔÓ‚Â˜Â ÂÌÂ„Ëˇ Ë ÚˇÎÓÚÓ ¬Ë
˘Â ·˙‰Â ÔÓ-Á‰‡‚Ó. »Ï‡ ÚË ÓÒÌÓ‚ÌË Ì‡˜ËÌ‡ Á‡ Á‡Ô‡Á‚‡ÌÂ Ë ÔÓÔ˙Î‚‡ÌÂ Ì‡ ÌË‚ÓÚÓ
Ì‡ ÂÌÁËÏËÚÂ: ˜ÂÁ ˇ‰ÂÌÂ Ì‡ ÒÛÓ‚‡ ı‡Ì‡, ˜ÂÁ Ô‡‚ËÎÌÓ Ò˙˜ÂÚ‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ‰ÛÍ-
ÚËÚÂ ÔÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Ë Í‡˜ÂÒÚ‚Ó Ë ˜ÂÁ ÔËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ÂÌÁËÏÌË ‰Ó·‡‚ÍË.

œÓ‰ÛÍÚ˙Ú Enzy-Mill Ò˙‰˙Ê‡ Ì‡È-‚‡ÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ÓÚ ‡ÒÚË-
ÚÂÎÌË ËÁÚÓ˜ÌËˆË Ë ÏËÍÓÓ„‡ÌËÁÏË - Amylase, Lipase, Protease 4.5, Protease 3.0,
Alpha-galactosidase, Lactase, Cellulase Ë Bromelain ÔÓ‰·‡ÌË ‚ National Enzyme
Company - USA, ÎË‰Â ‚ ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏË. “Â ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡Ú ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ
Ì‡ ‚‡ÊÌËÚÂ Á‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÌÛÚËÂÌÚË, Í‡ÚÓ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, Ï‡ÁÌËÌË, ÔÓÚÂËÌË, ‚Ë-
Ú‡ÏËÌË Ë ÏËÌÂ‡ÎË. “‡·ÎÂÚÍËÚÂ Ò‡ ÛÒÚÓÈ˜Ë‚Ë Ì‡ ÒÚÓÏ‡¯Ì‡Ú‡ ÍËÒÂÎËÌÌÓÒÚ, ËÏ‡Ú
¯ËÓÍ ÒÔÂÍÚ˙ Ì‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ. “Â ËÏ‡Ú  ÔËˇÚÂÌ ‚ÍÛÒ Ë ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ Ò‰˙‚˜‡Ú.
“‡·ÎÂÚÍËÚÂ ‚ Enzy-Mill ÌÂ Ò˙‰˙Ê‡Ú ÊË‚ÓÚËÌÒÍË ÔÓ‰ÛÍÚË, Óˆ‚ÂÚËÚÂÎË Ë ÍÓÌÒÂ-
‚‡ÌÚË. ÃÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú Ë ÓÚ ‚Â„ÂÚ‡Ë‡ÌˆË Ë ÔÓÒÚÂ˘Ë.

Enzy-Mill ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ, Í‡ÚÓ ÔÓÏ‡„‡ Ì‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËÚÂ ÂÌ-
ÁËÏË ‚ ˜Ó‚Â¯ÍËˇ Ó„‡ÌËÁ˙Ï Ò ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡Ú‡ ÒË ÒËÎ‡, ‚ ÂÁÛÎÚ‡Ú, Ì‡ ÍÓÂÚÓ ÌÂ
˜Û‚ÒÚ‚‡ÏÂ ÚÂÊÂÒÚ Ë ·ÓÎÍË ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, ÔÂ‰ÓÚ‚‡Úˇ‚‡ ÔÓ‰Û‚‡ÌÂÚÓ Ë Ì‡Ï‡Îˇ‚‡
„‡ÁÓ‚ÂÚÂ. Enzy-Mill ˘Â Ì‡ÏÂËÚÂ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ Ë ·ÂÁ ÂˆÂÔÚ‡ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡
www.botanic.cc.
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Поляк сменя Алекс Сантана в Разград

Ëóäîãîðåö ÷àêà
2,5 ìëí. åâðî
çà áðàçèëåö Капитанката на Германия Александра Поп (вдясно) вкарва с глава втория си

гол при победата с 2:1 над Франция на полуфинала на Евро 2022. Във финала
в неделя на “Уембли” Германия ще преследва 9-а евротитла, а Англия - първа

Ръководството на елитния бразил-
ски Атлетико Паранензе се е догово-
рило с Лудогорец за трансфера на
Алекс Сантана, твърди местното из-
дание “Tretis”. Според информацията
българският шампион ще получи 2,5
млн. евро. Сделката предвижда и
допълнителен бонус от 500 000 евро
за постижения на футболиста в новия
му отбор.

27-годишният Сантана пристигна
в Лудогорец с трансфер от Ботафого
през юли 2020 г. срещу 750 000 евро.
За двата сезона той стана два пъти
шампион на България и спечели Су-
перкупата на България през 2021 г.

Трансферът е договорен преди де-
сетина дни, но споразумението влиза
в сила от 1 август, затова Сантана
намекна в социалните мрежи за

тръгването си от Разград едва след
отстраняването на Шамрок Роувърс,
което гарантира на Лудогорец евро-
пейски мачове поне до края на годи-
ната. През новия сезон той игра за
“орлите” в 3-те мача за първенството
и в четирите двубоя от квалификаци-
ите в Шампионската лига, като записа
2 гола и 2 асистенции.

Атлетико Паранензе е 5-и след 19
кръга в бразилската Серия А, като ще
играе и четвъртфинал за Копа Либер-
тадорес с аржентинския Естудиантес.

Преди Сантана 11-кратните шам-
пиони продадоха испанския таран
Ихинио Марин на Албасете от Ла
Лига 2.

Нападателят пристигна в Разград
като водещ голмайстор от втория
ешелон в Испания, но счупи глезен

и не игра цял сезон. През пролетта
той бе пратен под наем в Гурник
Забже, но поляците не покриха фи-
нансовите изисквания на Лудогорец
за откупуване.

“Орлите” бързо намериха заместник
на Сантана в лицето на 24-годишния
полски полузащитник Якуб Пьотровски
от Фортуна Дюселдорф. От 2020 г. той
има 44 мача за германския отбор, 28 от
които през миналия сезон.

Пьотровски е шампион на Белгия
и носител на Суперкупата с Генк.

Бразилският Куиаба е отказал на
Лудогорец за полузащитника Жоао
Педро Вилардо Пинто - Пепе. Реше-
нието е на старши треньора на тима
Антонио Оливейра, който не иска да
се раздели с един от титулярите си.
Пепе бил ключов играч и в 61 мача е
отбелязал 4 гола, а договорът му е до
лятото на 2024 г. Той е юноша на
гранда Фламенго.

РЕЗУЛТАТИ

II ПРЕДВАРИТЕЛЕН КРЪГ,
РЕВАНШИ

Цюрих (Швейц) - КАРАБАХ
(Азер) 2:2 (след продължения, 2:1,
общ резултат 4:5); Олимпиакос (Гър)
- МАКАБИ ХАЙФА (Изр) 0:4 (1:5);
Фенербахче (Тур) - ДИНАМО КИЕВ
(Укр) 1:2 (след продължения, 1:1, 1:2);
Малмьо (Шв) - ЖАЛГИРИС (Лит) 0:2
(0:3); БОДЬО/ГЛИМТ (Нор) - Лин-
фийлд (СИрл) 8:0 (8:1); Слован Бра-
тислава (Слвк) - ФЕРЕНЦВАРОШ
(Унг) 1:4 (3:5).


